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Divan Kurulu Toplantı Tutanağı 

Divan Kurulunun 13 Kasım 2024 Çarşamba günü saat 13.30’da Ali Sami Yen Spor Kompleksi 
Rams Park Özhan Canaydın Konferans Salonu’nda yaptığı toplantının tutanağıdır. 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Değerli Divan kurulu üyelerimiz, bizleri Galatasaray dijital platformlarından takip eden 

üyelerimiz, değerli basın emekçileri, Galatasarayımızın sarı kırmızı renklerine gönül vermiş, 

hayatlarını armaya adamış, kıymetli taraftarlarımız, Cumhuriyetimizin kurucusu, Ebedi 

Başkomutan Gazi Mustafa Kemal Atatürk, vatan uğruna yaşamlarını yitirmiş, kahraman 

şehitlerimiz, kulübümüzün kurucusu 1 numaralı üyesi, Ali Sami Yen ve arkadaşları ile, geçen 

toplantımızdan bu yana ebediyete intikal etmiş üyelerimiz için sizleri saygı duruşuna davet 

ediyorum. (Saygı duruşu yapıldı.) 

Buyurun oturabilirsiniz. Müsaadenizle yerime geçiyorum. Sizleri ayakta bekletmemek için, vefat 

listesini şimdi okuyoruz. 

Divan kurulu üyelerimizden 4681 Fevziye Müjde Yetkin, 4792 Yılmaz Sezerel, 5842 Mithat Reşat 

Kuleli, 6622 sicil numaralı atletizm, futbol ve güreş federasyonlarında, eğitici ve yönetici olarak 

görev yapmış, değerli gazeteci, yazar, Turgay Renklikurt. Kulüp üyelerimizden, 4743 İsmail Arzu 

Açıkel, 8424 Şenol Ekin, 9394 Bedii Nezih Öz, 11042 Ahmet Selçuker. 

Galatasaray Çağdaş Faktoring kadın basketbol takımımızın milli oyuncularından Gökçen Fitik’in 

annesi, Çiğdem Fitik, Galatasaray futbol A takımının eski antrenörlerinden, eski efsane 

futbolcularımızdan, kulübümüzün 7124 sicil numaralı Divan kurulu üyesi Müfit Erkasap’ın 

kıymetli annesi, Vuslat Erkasap. Geçtiğimiz süre içinde vefat etmişlerdir. Ruhları şad olsun. 

Hepsine Allah’tan rahmet diliyoruz. 

Şimdi gündemimize geçiyoruz, gündemi, Divan kurulu yazman üyemiz Sayın Nilüfer Sanvar 

okuyacak. Buyurun. 

 

Divan Kurulu Yazmanı Nilüfer Sanvar 

6 Kasım 2024 Divan kurulu, gündem: 

1. Ekim ayına ait toplantı tutanağının takdimi ve oya sunulması. 

2. Divan Başkanlığına gelen evrakın okunması.  

3. Tematik konuşmacı, Divan üyemiz Sayın İzzettin Çalışlar’ın, Galatasaray’dan 5 halkaya 

Türkiye'nin olimpiyatlar tarihinde, Galatasaraylıların rolü konulu sunumu.  

4. Galatasaray Spor Kulübü Yönetim Kurulunun önümüzdeki dönem çalışmalarıyla ilgili, 

bilgi sunuşu. 

5. Kulübümüzü ilgilendiren önemli ve güncel konular hakkında katılımcılara söz verilmesi. 

6. Kapanış 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Teşekkürler. Şimdi okunan gündemi oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler? Etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiştir. 

Gündemin 1 inci maddesiyle devam ediyoruz. Ekim ayına ait toplantı tutanağının takdimi ve oya 

sunulması. Ses kaydı çözümlenmiş olup, kontrol edilip, gsdivan.com Divan kurulu internet 
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sitemize yüklenmiş olup, çözümlendiği ve siteye yüklendiği şekliyle aylık toplantı tutanağını 

oylarınıza sunuyorum. Ayrıca bir nüshası da incelemek isteyenler için, Başkanlık Divanı 

masamızda mevcuttur. Oylamayı açıyorum. Kabul edenler? Etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiştir. 

Gündemin 2 nci maddesi ile devam ediyoruz. Divan Başkanlığına gelen evrakın okunması. 

Saygıdeğer hazirun, Divan kurulumuza 3 ayrı evrak gelmiş bulunuyor. Bunları toplantı akışını 

bozmamak anlamında, ilkini okutmak istiyorum. Sayın Ömer Tümay’dan gelen, evrak kayıttan 

geçen dilekçeyi okuyabilir miyiz? 

 

Divan Kurulu Yazmanı Nilüfer Sanver 

Galatasaray Spor Kulübü tarih, 7.11.2024, numara 110. Galatasaray Spor Kulübü Başkanlık 

makamına, bilgi, Divan kurulu Başkanlığı, sicil kurulu Başkanlığı, Galatasaray Spor Kulübü 

tüzüğünün 7 inci ve 8 inci maddelerinde tanımlanan, üye olma koşulları ve alınacak üye sayısının 

aşağıdaki şekilde düzenlenmesi için sadece bu maddenin revize edilmesi gündemiyle, tüzük tadil 

genel kurulunun yapılmasını arz ederiz. 

Teklif, alınacak toplam üye sayısı, bir önceki yıl sonu, 31 Aralık itibariyle, kulübün kaydı açık üye 

sayısının, %3 ünden fazla olamaz. A grubu, Galatasaray lisesinde, en az 2 yıl okumuş olanlar ve 

D grubu, en az 5 yıllık üyelerin eşleri ve çocukları, bu %3 oranının dışında tutularak, hiçbir sayısal 

sınırlama uygulanamaz. 7.11.2024, 6081 Sayın Ömer Tümay artı 184 kulüp imzası, ıslak imza. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Değerli hazirun, bu konu ben farkındalık ve bilgi edinmeniz açısından bu dilekçeyi okuttum. Bu 

bir tüzük değişikliği konusu olduğu için, burada enine boyuna tartışacağımız bir çalıştay veya 

özel gündemli bir Divan toplantısında bu konunun detaylı olarak görüşülmesi, sadece bu değil, 

tüzüğümüzde, tüzük değiştikten sonraki kurulların, kurullara ilişkin aksamalar ve yaşadığımız 

süreçteki, 2 yıllık süreçteki diğer maddelerle birlikte, çok geniş kapsamlı olmayan ama bir 10, 15 

maddeyi içeren bir tüzük değişiklik, tüzük tadilatını Divan kurulu olarak gündeme getireceğiz. 

Müsaadenizle tüzüğün Divan kurulunun görevlendiren maddesini okumak istiyorum. Divanın 

rolüne ilişkin. 

Değerli hazirun, tüzüğümüzün Divan kurulunun görevlerini düzenleyen 99 uncu maddesinde, 

99/4 ü aynen okumak istiyorum. Gerektiğinde yeni bir tüzük yapılması, yürürlükteki tüzük 

maddelerinin değiştirilmesi hususlarında çalışmalar yapmak ve hazırlanacak taslağı Yönetim 

Kuruluna vermek. Önümüzde 31 Mayıs 2025 te kapanacak ve 1 Haziran 2025 te açılacak, yeni 

mali yılla birlikte, bizim 31 Mayıs tarihine kadar en geç tüzük değişikliğini ve bununla ilgili genel 

kurul veya birden fazla genel kurulu, oturumu icra etmemiz gerekiyor. Dolayısıyla bugün sadece 

üye çocuklarıyla ilgili olan bir farkındalık ve duyarlılık gündeme getirilmiş. Ben sadece bunu 

okutmakla yetiniyorum. 

Şimdi gündemimizle devam ediyoruz. Tematik konuşmaya, sonra vereceğim. Sayın İzzettin 

Çalışlar. 

 

İzzettin Çalışlar 
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Sistemler çalışıyor, çok teşekkürler, merhabalar, Sayın Başkan, Sayın öteki Başkan, teşekkürler. 

Değerli Divan üyeleri, bu geçtiğimiz bahar aylarında, tam olimpiyatlardan birkaç ay önce, Institut 

Français ile Galatasaray Müzesi yetkilileri bir araya geldik ve bir dizi görüşme yaptık. Bunlardan 

bir tanesi de Fransızların ricası, olimpiyatlar süresince Beyoğlu’ndaki işte gerek Fransız Kültürde, 

Fransız Sarayında ve doğrudan konsolosluk bahçesinde olimpiyat temalı birtakım şeyler, olay 

Paris’te cereyan ettiği için, olimpiyat temalı birtakım etkinlikler yapacaklarını, buna 

Galatasarayın da katılmasını istediklerini söylediler. Biz de hemen atladık tabii üstüne. Dedik biz 

zaten olimpiyatlarla organik bağlarımız var, çoğu kişi de bilmiyor, bunları ortaya serecek 

sizinkilerle eş zamanlı bir sergi yaparız ve 100 yıl önceki Paris ile bugünkü Paris arasında bir ilişki 

kurarız dedik. Sonra onlarınkiler biraz aksadı, ertelendi. Bazıları oldu, olmadı ama biz yaptık. 

Sayın Başkan da ziyaret ettiler, hatta demecinizde bahsettiniz, teşekkürler. 

Serginin adını da işte Galatasaraydan 5 halkaya koyduk. Bizim müzemiz, Beyoğlu’ndaki müzenin 

imkânları dahilinde derdimizi anlattık. Sayın Divan Başkanının da talebi üzerine, bu konuyla ilgili 

bir konuşma yapmam ricası üzerine de şu an buradayım. Sizi bir süre meşgul edeceğim. 

Eminim memnun kalırsınız. Birçoğunuzun bildiği şeyler de olduğuna eminim, ama 

bilmedikleriniz de çıkacaktır kesinlikle. Şimdi tabii ana fikrimiz şeydi yani, Galatasarayın ve 

Galatasaraylıların bu bizim milli olimpiyat tarihimize katkılarını işte çıkartıp, dış dünya ile 

paylaşmak, böyle hazır toplanmış bir bilgi birikimi yoktu, ama Mehmet Şenol’un bir derlemesi 

vardı, etraflı bir derlemesi, Koray Gürtaş kardeşim, sağ olsun o da bulgularını, bulduklarını, 

elindeki arşivini paylaştı ve pilavda bir ön açılış yaptık, ardından olimpiyatlar zamanında da işte 

Temmuz ayında eksikleri tamamlanmış olarak halka açtık. 

Aslında serginin içeriğinden çok sonuçlarından bahsetmek istiyorum. Oradan çıkarılacak bir ders 

var sanki gibi geliyor çünkü, çünkü eş zamanlı olarak bir başka sergi projesi çıktı. Bu da İstanbul 

büyük şehir belediyesinin Paris olimpiyatları sırasında gerçekleştirmek istediği bir etkinlikti. Bu 

Palais Galliera, bilen bilir, Paris’in havalı müzelerinden biri, aynı zamanda moda müzesi ama 

özellikle süreli sergilerin çok kaliteli olmasıyla tanınıyor. Aslında yani bu işlerle uğraşanlar için 

çok prestijli bir mekân, burayı kiralayarak, İstanbul House diye bir yer yapmayı planlıyorlardı ve 

işte Türkiye olimpiyatlardaki 100’üncü yılını kutlarken bir taraftan da 2027 Avrupa oyunlarının 

ev sahibi olmayı İstanbul duyuracaktı. Aslında bir de verilecek gizli mesaj vardı, o da 2036 

Olimpiyatların İstanbul'un adaylık başvurusuydu, ama o sırada bu olimpiyat hukukunun 

gerektirdikleri üzere onun lafını etmek yasak gibi bir şeydi. Böyle sous entend olarak 

belirtmemiz gerekiyordu buna çalıştık ve sonuçta bu gördüğünüz mekânı, olimpiyat ve Türkiye 

içerikli bir sergi salonu haline getirdik. Buradaki, etkinlikler arasında tabii yani işin bana 

gelmesine ben çok sevindim, çünkü zaten işin Galatasarayın kısmını araştırmıştım, bir sürü şey 

toplamıştım, bir sürü şey toplamıştım derken de fazla abartmayalım. Çünkü aslında süreç 

içerisinde gördüm ki, bu konuya dair, ne bilgi, belge, anı, evrak, fotoğraf varsa, aslında %90 ının 

bizim müzemizin dolaplarında ve envanterinde olduğu da ortaya çıkmış oldu. Bu fırsatla. 

Şimdi bana böyle bir küratörlük teklifi gelince tabii, benim hemen kafamda şey yaptı, yani bu 

tabii güzel bir iş, Türkiye için de önemli bir şey, İstanbul için daha da önemli belki, ama 

Galatasarayın bu Galatasaraylıların bu tarihteki payını da olimpiyat literatürüne katmak gibi 

böyle bir gizli misyon fırsatı doğdu. Kendi kendime bu misyonu biçmiş oldum. Zaten spor 

tarihimizin bu safhası da yani o abilerimize değinmeden aktarılamayacak gibi, dolayısıyla şimdi 
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sizinle onları da paylaşacağım. Şeyden başlayalım isterseniz, bu Baron beyden, Mösyö Pierre de 

Coubertin, bu işte yine bilindiği gibi, uluslararası bir spor organizasyonu fikrini geliştiriyor ve 13 

ülkenin katılımıyla, bir uluslararası olimpiyat komitesi oluşturuyor ve ilk olimpiyatlarda işte antik 

dönemdeki oyunlara atıfla, 1896 da Atina’da düzenleniyor. Ansiklopedik bilgileri hemen 

geçiyorum. Aslında Coubertin daha önce, yani 1924 ten çok daha önce, Osmanlı devletini de bu 

sisteme katmak için, çaba göstermek, yazışmalar var, devlet arşivinde onlar görünüyor. Ama 

reayadan birtakım bireysel katılımlar dışında da böyle bir şey gerçekleşememiş. 1906 ya da 1907 

de İstanbul'a gelmiş ve buradaki mihmandarını tanıdıktan sonra ona özel bir davetiye çıkararak, 

ara olimpiyatlar denen olimpiyatlara, ilk resmi yani Türk, Osmanlı tabiiyetinden birinin kayıtlı 

katıldığını, katılmasını sağlamış. Bu da Tatavla Heraklis Jimnastik Kulübünden Aleko Mulos, 

bundan öncekilerin isimlerinde kesin şey yok. Kesinlik kazanmıyor. Ama bu Aleko Mulos’un da 

birçok kaynakta mektebi sultani öğrencisi olduğu yazıyor. Dolayısıyla bizim tarihimizi de oradan 

başlatabiliriz. 

Cumhuriyet öncesindeki bazı bireysel katılımlar arasında yine Mulos’tan sonra da 1912 

Stockholm olimpiyatlarına katıldığı bilinen Papazyan ve Mıgıryan var, onlara da yer verdik 

sergide, ulusal bayrak altında katılmamış olsalar bile, sonuçta göğüslerinde ay yıldızlı forma ile 

yarıştıkları da kayıtlarda var, fotoğrafları da var. Şimdi geliyoruz 1922 ve ondan sonrasına, yani 

1924 Paris olimpiyatlarına yaklaştıkça, neler görüyoruz? Bir kere Atatürk’ün Türkiye 

Cumhuriyeti için öngördüğü, bu çok boyutlu çağdaşlaşma atılımında, siyasi, işte iktisadi ve sınai 

reformların dışında, yanında, bunlarla beraber toplumun her alanda evrensel kültürle buluşması 

da hedefleniyor. İki tane çok meşhur söz var, burada da tekrar anacağım. Birisi sanatsız kalmış 

bir ulusun hayat damarlarından biri kopmuş demektir. Diğeri de ben sporcunun zeki, çevik ve 

ahlaklısını severim. Bu iki özdeyişle, spor ve sanat kurumları hakkında yapılanları simgeleyebiliriz 

ve bu fikirler de aslında yeni anayasa, parlamenter, devlet sistemi ile eş zamanlı olarak 

yapılandırılmış, bunu da görüyoruz. Bunları da bu sergide anlattık, hatta iki çift sergiydi, diğer 

sergi de Bedri Baykam küratörlüğünde, Fransa ile de bağlantı, Türkiye'de kültür ve sanat 

yaşamında, Cumhuriyet döneminde yapılanları içeriyordu. Dolayısıyla spor ve kültür olarak ikili 

bir yapı vardı. 

Sonuçta aslına bakarsanız 1922 de çalışmaları başlayan, 1923 te kararı verilen, 1924 te de 

katılınan olimpiyatlar, yine bunun da bir Cumhuriyet projesi olduğunu kanıtlıyor. Şimdi bu 

hikâyenin başrol oyuncusu, yani tabii ki Atatürk’ten sonra, yani o iradeyi gösteren kurucu 

kadrodan sonra, kuşkusuz, Selim Sırrı Tarcan, hatta onun işi erkenden başlıyor. Coubertin, 

Osmanlıyı sisteme dahil etmek isterken, Selim Sırrı Tarcan’dan bir milli olimpiyat komitesi 

kurmasını istiyor. Çünkü sistem öyle, önce ulusal komiteler, sonra da uluslararası komitede 

temsil sistemi var. Bugün de olduğu gibi. Bu yetkilendirme de 1908 de uluslararası olimpiyat 

komitesi üyesi olmasına, şahsen üyesi olmasına ve bunun resmi bir yayın organı var, Revue 

Olympique diye, orada atletizm ottoman diye bir makalesinin yayınlanmasını getiriyor. Aynı 

yayının Ocak 1909 sayısında da Selim Sırrı’nın 15 Aralık 1908 günü oylanan, oylandıktan sonra 

Türkiye'nin ilk IOC yani uluslararası olimpiyat komitesi temsilcisi olarak seçildiğini görüyoruz. 

Yani aslında resmen olimpiyatlarla ilgili ilk Galatasaraylı Selim Sırrı Tarcan olmuş. Şimdi bu IOC 

nin 59 numaralı üyesi, bunun yanında başka bir sıfatı daha var, burada işte 1911’deki toplantıda, 
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Budapeşte’de görüyorsunuz. Coubertin, şu çok peluşlu hanım, peluşlu beyaz elbiseli hanımın 

yanında oturan bey, onun üstünün üstünde bize bakan da Selim Sırrı Tarcan. 

Bir başka özelliği şu, Selim Sırrı’nın, Asya kıtasından ilk üye. Şeyde bu üyeliği de 1930 a kadar 

sürüyor, ama arada şöyle bir kesinti var. Bu 1922 de meclis, bizim Türkiye Büyük Millet Meclisi 

hükümeti sayesinde aslında, fiilen görevini yapmaya başlıyor, çünkü kendi ülkesinden de yetki 

almış oluyor. 5 yıl boyunca, Türkiye Milli Olimpiyat Komitesinin de Başkanlığını sürdürüyor ve 

sonuçta genç Türkiye Cumhuriyeti’nin bu oyunlarda temsil edilmesinin arkasındaki itici güç, 

kesinlikle o, önder o. 

Coubertin’in olimpiyat anılarında ondan şöyle bahsettiğini gördüm, onu da serginin duvarına 

yazdırdım, şöyle diyor. Selim Sırrı Bey, Türkiye’nin uluslararası komitede sahip olduğu ilk 

temsilcidir, kendisi Osmanlı İmparatorluğunda beden eğitimini düzenleme çabalarıyla, 

bizimkine benzer pozisyonda bir subay ve sporcudur. Yani Coubertin’in kendi ile eşdeğer 

tuttuğu, onu ima ettiği yani nadir insanlardan biri. İşte 1919 da bir kesinti oluyor, çünkü bu 

birinci dünya savaşının diğer mağluplarıyla birlikte, Osmanlı Devleti de o sırada ihraç ediliyor. 

Dolayısıyla zaten başlamamış olan ilişkide üyeliği askıya alınıyor ama Coubertin ile kurduğu yakın 

ilişki sayesinde görüyoruz ki, 1921 de daha hiçbir şey sonuçlanmadan, tekrar üyeliği kendisine 

geri veriliyor. 

Bu gelişmede aslında olimpik hareketin, yani yeniden doğacak olan Türkiye'de, yine Selim Sırrı 

Tarcan önderliğinde sürmesini sağlıyor. Bu pilav konuşmalarında da değişmez konuşmacılardan 

bir tanesi, 1950 deki pilavda genç Galatasaraylılara şöyle demiş, idealizmden bahsetmiş. Ben 

idealime eriştim, siz de 100 sene yaşayarak, idealinizi tahakkuk ettirmek için hareket edin. 

Bu 100 rakamı, yani şey, biraz tılsımlı diyelim. Sonuçta Türkiye'nin olimpiyat oyunlarındaki ilk 

resmi temsili, yeni rejim daha ilk yaşını doldurmadan, 1924’te Paris’te oluyor. Bu Paris’te işte Ali 

Sami Yen ve yanındaki de Coubertin. Bu Paris’teki işte 100 yıllık hayal başlıklı sergide de özel bir 

yer verdik tabii ki Selim Sırrı Tarcan, ardından Ali Sami Yen’e, o da abisinden 12 yaş genç bir 

başka Galatasaraylı.  

Şimdi Ali Sami Yen’e geçersek, tabii hepimiz çok daha yakından tanıyoruz, bu salonda da 

neredeyse, yaşamının her döneminden bir fotoğraf var. Ama 1915’te ilk futbol kulübünü 

kurmasının yanında, 1923 başında ilk merkezi spor örgütlenmesi olan, İdman Cemiyetleri 

İttifakı’nın kurucu Başkanlığına atanmış olması, aslında hükümetin spor politikalarını 

yürütmekle görevlendirilmesi anlamına geliyor. Dolayısıyla doğrudan 1924 Paris olimpiyatlarına 

katılacak ilk ulusal kafilenin Başkanlığı da ona veriliyor. 

Şimdi yani olimpiyatlar tarihimiz başladı, başlayalı beri henüz Galatasaraysız birine 

rastlayamadık, devam ediyoruz. 1923 tarihli spor alemi dergisinin kapağını görüyorsunuz. Orada 

İngiliz işgaline son verme göreviyle, işte İstanbul'a gelen Refet Paşa, yine fotoğrafta, Ali Sami 

Yen’le birlikte yer alıyor, bu da bir anlamda spor-siyaset ilişkisinin bir belgesi. 1927-1930 

arasında da Türkiye Milli Olimpiyat Komitesinin Başkanlığını Ali Sami Yen yürütüyor. Dolayısıyla 

bu oluşumdaki Galatasaray devamını sağlayan da yine o. 

Şimdi bu başında olduğu ve kurucusu olduğu idman cemiyetleri ittifakının önemine bir 

değinmekte fayda var. 1924’te henüz spora dair bir yasal düzenleme yok ve spor yönetimi 

düzenlemelerinin hemen hemen tamamı Beden Terbiyesi Kanununa bağlı ve İdman Cemiyetleri 

İttifakı’nın koyduğu esaslarla oluşuyor aslında hukuki yapı ve temsil yapısı. Ali Sami Yen’in yine 
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az bilinen özelliklerinden biri de, spor literatürüne hakimiyeti ve Fransa’nın bu spor 

örgütlenmesini örnek alarak, birçok eseri de yazılı kaynağı da Türkçeye kazandırıyor ve sporu 

örgütleme çabalarındaki en yakın yardımcısı da 6 devre küçük olarak aynı okuldan mezun olmuş 

olan Yusuf Ziya Öniş oluyor. 

Şimdi 1924’te Paris’e gidersek, orada 8 inci olimpiyat oyunları ve 44 ülke arasında işte Türkiye'de 

var ve Türkiye doğrudan bir siyasi iradenin sonucu orada olabilir o gün, çünkü henüz yeni 

cumhuriyetin maliye yapısı, bile yerli yerine oturmuş değil, ama ne yapıyorlar, ediyorlar. 

Bütçenin tamamını karşılamasalar bile, kafileleri yola çıkarıyorlar. Buralarda çok tatlı, acı şey 

anılar var. Güzel hikayeler var. Ama özetle anlatmak gerekirse, sonuçta çok ciddi seçmeler 

sonucu seçiliyor sporcularımız. 5 branşta, atletizm, futbol, güreş, halter ve bisiklet dallarında 32 

sporcu Paris’e gönderiliyor. Bunların içinden saptadığımız 11 tanesi Galatasaraylı ya okulun 

sporcusu, ya kulübün sporcusu, yada çoğunlukla da ikisi birden. 

Bu sayıları doğrulatmak oldukça zor oldu sergiyi hazırlarken, bir taraftan da hani uluslararası 

arenaya çıkıyoruz, bir yanlış yaparsak, çok kızar o olimpiyat komitesi filan gibi şeyler de var, 

endişeler de var ama sonuçta onların kayıtlarında da bu tarihler biraz flu. Bu fluluğun da 

sebepleri var. Şimdi mesela IOC verilerine göre katılan Türk sporcu sayısı 22 olarak gözüküyor. 

Türkiye'deki dönemin gazeteleri, dergileri ise, 40, bazıları 40, bazıları 42 rakamını veriyor. 

Seçmelerin çoğu Eskişehir’de yapılmış. Ama bu rakamlar neden oynuyor ve tam olarak hâlâ emin 

değiliz.  

Çünkü kampa katılıp da ama devlet memuru olduğu için sonradan izin alamayıp, giden sporcular 

var. Okulunu bırakamayıp giden sporcular var. Burada katılmayıp, doğrudan Avrupa’dan gelen 

sporcular var. Onlardan bizim basının haberi yok. Dolayısıyla bu hâlâ araştırmaya ve yeni şeyler 

bulmaya açık bir konu. Bir de iki kafile halinde gidiyorlar, bu da biraz işleri karıştırıyor. Anılarda 

özellikle iyice karışıyor. İlk kafilede 17 sporcu, 4 refakatçi var örneğin, ikinci kafilede 22 sporcu 

olduğu ve refakatçi sayısının belli olmadığı yazıyor, genellikle. Ama sonuçta gidenler de illa 

yarışıyor diye bir durum yok, çünkü seçilmiş olmalarına rağmen, 5 atlet kategorileri 

belirlenmediğinden, efendim, 3 bisikletçi de bisikletleri gelmesi yetişmediğinden, yarışamadan 

dönüyorlar, sadece Paris havası almış oluyorlar, elemelere katılamıyorlar, sonuçta sadece 

katılanları şey yaptığımızda, kaale aldığımız zaman da işte 32 rakamına ulaşıyor, bu 32’yi böyle 

savunuyoruz. 

Burhan Felek’in anılarına göre, deniz yoluyla giden ilk kafile, bir yük şilebine binmiş, hatta bir 

Fransız şilebi ve tavuk kafesleri arasında 10 günde Marsilya’ya ulaşmışlar, neden? Bunlar ancak 

güverte yolcusu bileti alabilecek kadar bütçeleri var. Günlerce çiğ baklava ile tuzlu balık 

haşlaması yediklerini, hatta zaman zaman onu da bulamayıp aç kaldıklarını düşünüyorlar. Şimdi 

yani buradan 10 günde Marsilya’ya ancak ulaşabiliyorlar, bunlar da yani 15 gün sonra 

olimpiyatta performans gösterecek sporcular. Galatasarayın o zamanki antrenörü, Billy Hunter 

da bu kafile içinde ve güvertede bunları çalıştırıyor en azından, kondisyon idmanları yaptırıyor. 

Ama yani sonuçta, via port’a indiklerinde perişan halde olduklarını hepsi anlatıyor. 

Bunun üstüne yine bitmiyor, öyle hani otelde kalalım, bir gün dinlenelim gibi bir durumları yok, 

14 saat de tren yolculuğu yapıyorlar ve Gare de Lyon’a varıyorlar. Paris metrosu işte kafileyi 

olimpiyat köyüne götürüyor, 4 odalı ahşap kulübelerden birine yerleşip, önündeki direğe 

bayrağı çekiyorlar ve olimpiyat sporcusu oluyorlar. Ertesi gün de Concorde meydanındaki IOC 
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merkezinde Coubertin’i ziyaret ediyorlar. Bu fotoğraf da işte o günün fotoğrafı olarak müzede 

bulundu. 

Sportif açısından bakarsak pek parlak değil sonuçlar, futbolcular ilk maçı işte Çeklerle Saint-

Quentin stadında oynayıp 5-2 kaybediyor. İkinci kafile geliyor ve daha açılış töreni yapılmamış, 

bir süre sonra yapılıyor, onları beklemeye başlıyorlar ki, hani açılış töreninde kalabalık olalım, 

hâlâ düşünülen sorunlardan biri bu, en son 2024’te de bazı sporcular şikâyet ediyordu, özellikle 

yelkencilerimiz ya bir gün şeye katılacağız diye bizi kaldırdılar oradan Paris’e götürdüler, ertesi 

gün yarışımız var diye, serzenişte bulunuyorlardı. Ve tören sonrası ilk kafile yurda dönüyor, işte 

ikinci kafile kalıyor, 53 devresinden futbolu tercih etmiş, komple atlet, Aslan Nihat da şu an 

takımda da görüyorsunuz, o hariç, o şey diyor, ben gelmişken biraz Paris’in tadını çıkarayım, 

hemen dönmeyeyim diyor. Bu da eleştiri konusu oluyor ama ben kendisini gayet iyi anlıyorum. 

Bilmiyorum siz ne dersiniz. IOC kayıtlarında adları geçen 49 devresinden Unvan Tayfuroğlu disk 

atmada, bahsettiğim devreler, okul mezuniyet devreleri. Aşağı yukarı hepsi okullu olduğundan, 

50 devresinden Rauf Hasağası 100 metrede, 53 devresinden Mazhar Nazım Resmor 200 

metrede, 54 devresinden Ali Gençer futbolda, 55 devresinden Seyfi Cenap Berksoy güreşte, 

Vildan Asır Savaşır uzun atlamada bu ilk deneyimi yaşayan diğer Galatasaraylılar, hiçbir branşta 

ilk turu, ilk elemeyi geçen sporcu olmadığı gibi, işte bazıları dediğim gibi, hiç yarışamıyor. 

Şimdi sergi dijital ağırlıklı bir tasarlanmıştı ama birtakım özel koleksiyon parçaları ve replikalar 

da yer alıyordu. Bunlar incelendiğinde, olimpiyat tarihine dair birtakım ayrıntılar ortaya çıktı. Bu 

da benim beklediğimden çok daha fazla ilgilendirdi insanları. Örneğin, bizim milli futbol takımı 

oyuncusu, Galatasaray oyuncusu, aynı zamanda Vahyı Oktay, onun pasaportundaki vize 

sayfasında, Fransa vizesi yerine, aslında Olimpiyat vizesi vardı. Bunu gören orada akredite 

gazeteciler de aa, o zaman da varmış olimpiyat vizesi dediler, ben de onları duyunca, aa, demek 

hâlâ var olimpiyat vizesi dedim. Yani normal akreditasyon kartı aslında, Shengen vizesi yerine 

de geçiyormuş. Bunu da öğrendik. Orada da bunun ilk örneğini sergilemişiz meğerse, biz 

bilmeden, onu da öğrendik. Bu Ekrem İmamoğlu’nun özellikle dikkatini çekti. Yine ona ait, bu 

sefer 1908 Londra olimpiyatlarında katılanlara verilmiş bir kart var, o da içinden kent planı 

çıkıyor, aynı zamanda da bütün toplu taşımaya ücretsiz binmesini sağlıyor. Bu şu an artık mevcut 

değilmiş. 

Benim de işte hasbelkader böyle şeyler, öğrencilik yıllarımdan kalma bir pul koleksiyonum, 

defterim vardı, herkesin vardı ya eskiden, orada da ilk sayfaya olimpiyat pullarını farklı 

ülkelerden koymuştum. Dolayısıyla o da bir işe yaradı, orada Türk ve yabancı posta pulları, daha 

doğrusu, aslında tabii yani Türkiye'de olimpiyat temalı posta pullarının 1930 lu ve 40 lı yıllarda 

basıldığını gösteren bir anlam içeriyordu. Sonra 1924 olimpiyatlarına giden ilk grubun Paris’te 

çekilen ve dönüşte bir grup sporcunun Edirne’de çektirdiği fotoğraflarda, Ali Sami Yen ve Rauf 

Hasağası’nın Coubertin’in ıslak imzasını taşıyan katılım diplomaları yine zaten Galatasaray 

Müzesine gittiğinizde her zaman görebileceğiniz, burada bizim malımız olan belgeler ama orada 

birçok insan, yani birçok demeyeyim, oraya sergiye gelen herkes, ilk defa gördü 1924 

katılımcılarına verilen diplomayı, bunlara Paris’teki spor müzesi müdürü de dahil laf aramızda.  

Müze arşivinin serginin, genelinde birincil kaynak olmasının başka sebepleri de var. Bir de 1924 

teki açılış töreninde ulusal bayrağımızı, Unvan Tayfuroğlu taşıyor ve 1 yıldır Galatasaray Lisesi 

mezunu. 1922 de iki kere, 400 metre rekoru kırmış, disk atmada Türkiye rekortmeni. 
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Galatasarayın sporcusu, Ömer Besim Koşalay, hem futbol takımında sol açık oynuyor, 1922 de 

atletizme başlamış, 1500 metrede Türkiye rekoru kırmış. 1924 ten sonra, 28 olimpiyatlarına da 

katılmış, spor yaşamında, Türkiye ve Balkanlar ölçeğinde baktığımız zaman rekor kırma rekoruna 

sahip. Ve bu ve benzeri abilerimiz, hemen hepsi artlarında bıraktıkları anıları, Galatasaray 

Müzesinde saklanması üzerine teslim etmişler. Yani bu alışkanlığın bundan sonra da devam 

etmesi gerektiğini düşünüyorum. Her fırsatta, her büyüğüme, ya da her yaşıtıma bunu 

hatırlatıyorum. Yani oradaki, Beyoğlu’ndaki müze, şöyle söyleyeyim, bu bina içinde yer alan 

müzemizdeki, bütün envanter o müzenin deposundan buraya geldi. O derece geniş kapsamlı ve 

kapasitesi olan bir alt kuruluşumuz. 

Ben yani müze, Galatasaray Müzesi konusunda biraz duygusal bağlarım yüksek olduğundan, her 

fırsatta konuyu buraya bir getiriyorum, aklınızda olsun. O dolaplardan yine, Beyoğlu’ndaki 

dolaplardan çıkan plaketlerden de bir şey öğrendik. Hani, aa binlerce plaket var, bunların 

üzerinde niye olimpiyat halkaları var diye baktığımızda, aslında devlet 1974 yılında o 24 yılında 

katılan ilk kafileden hayatta olanların hepsine 50’nci yıl plaketi vermiş ve özel bir tören 

düzenlemiş, bunu öğrendik. Onları da orada sergilediğimiz zaman başka ülkelerde böyle bir şey 

yapıldığına dair herhangi bir şey işaret olmadığını gördük. 

Bu şeyin sergi hazırlıkları sırasında bence en büyük keşif, 1924 olimpiyatlarına katılan 

Galatasaraylı atletlerin İstanbul'un oyunlarda, Avrupa ve Asya’yı aynı anda temsil eden tek kent 

olmasından dolayı, 1950 lere kadar, sarı ve kırmızı olimpiyat halkalarını formalarına taşıyor 

olması. Buna daha 24 te gitmeden önce başlamışlar, yani olimpiyat heyecanı ve hevesi ile 

düşünülmüş, fotoğrafların tarihlerine baktığımız zaman da en geç 51 yılında, yanılmıyorsam, 

halen kullanılmakta olduğu görülüyor. Yani olimpik branşlarımız için bir ilham kaynağı olabilir 

diye hatırlatayım dedim. 

Şimdi bu tabii hani bir Galatasaray kancası atmak için çok değerli bir malzemeydi benim 

gözümde, hemen yani orada sergiyi gezdirdiğim şeylere, işte IOC yöneticileri, çok mühim 

insanlar, şahane, şahane isimler, örneğin Sergey Bupka, şimdi hemen aklıma geldi, benim 

çocukluğumun kahramanıydı. Bunlar artık biliyorlar ki, olimpiyat halkalarının ikisini İstanbul, 

almış, 20 li yıllarda daha burada kendileri katılmadan önceden, 50 li yıllara kadar göğüslerinde 

taşımışlar ve İstanbul o zaman da bu konudaki iletişimini iki kıtalı şehir olmaya bağlamış, bu 

konuda bizim İBB spor ve İBB kültür ve İBB yöneticilerini de oldukça ilgilendirdi. Yani bu iki 

halkayı, Beyoğlu’ndan kaldırıp, Paris’e de götürdük. Umarım olimpiyat literatürüne, yazılı 

kaynaklarına da geçecek bir gün bakalım, şimdi uğraşıyoruz. 

Bir son dakika keşfi şey oldu, yani gitmeye 3, 4 gün kala. Dağhan Baydur’un dayısının 67 devresi 

mezunu Fahrettin Ardan olduğunu öğrendim ve 1936 Berlin Olimpiyatlarına dair bir fotoğraf 

albümü çıktı, Dağhan ağabeyin evinden, bu geleceğin ünlü maden mühendisliği hocası, 

Galatasaraydan sonra kazandığı bursla Münih’te mühendislik okumaya gitmiş, yüksek 

mühendislik okulundayken, yaz tatilinde de Berlin’de olimpiyatlar varken, madem, gidivereyim 

demiş bir de fotoğraf meraklısıymış, çok güzel çektiği fotoğraflar, onun oraya geldiğini gören 

basın mensuplarımız da ya bizde fotoğrafçı yok. Bize fotoğraf çekiversene, demişler. Dolayısıyla 

şimdiye kadar hiç gün yüzüne çıkmamış, 1936 olimpiyatları ki, bu da önemli bir tarih, çünkü 

Türkiye olarak ilk madalyalarımızı biz 1936 da kazandık. Bir altın, bir bronz olarak güreşte ve 

2036 ya da adayız. Dolayısıyla bu Fahrettin ağabeyimizi de hem orada andık, hem şimdi burada 



 9 

anmış oluyoruz. O şey, fotoğraf albümü de Dağhan ağabeye söylemeden, izin almadan, izin 

vermez filan ne olur ne olmaz diye izinsiz götürdüm, orada sergiledim. Sonra geri getirdim.  

Olimpiyatlarda madalya kazanmış tüm sporcularımız, yani sadece tarihten bahsetmiyorum. 

Tarihin tüm aşamalarını, şey yaptık. Adları ya da görüntüleri ile bir kere anıldı bu sergide. 

Oyunlara katılan ilk Türk kadınları olan Suat Fetgeri ve Halet Çambel ile bir sonraki olimpiyatların 

tek kadın katılımcısı olan Galatasaray Lisesi Müdürü, Ali Teoman’ın geçenlerde kaybettiğimiz kızı 

Üner Teoman Ulupınar’a da ayrı bir yer verdik. İşte bu da kanıtı. Serginin son cümlesi de işte 

İstanbul'un 2027 Avrupa oyunlarına ev sahibi seçilmesini duyurmaktı, duyuran cümlelerdi ve 

işte kentin ilk madalyalarını kazandığı 2036 da ev sahibi olmaya hazır olduğunu ihsas ettik. 

Şimdi şeyde tabii bu olimpiyat ev sahibi olmakta çok uzun, zorlu ve meşakkatli, daha önce 5 kere 

yanılmıyorsam aday oldu İstanbul. En son, son 2 ye kalmasına rağmen, Tokyo’ya kaybetmişti. 

Ama birtakım başka merhalelerden de geçmek gerekiyor. Ki bunların hepsinden geçmiş 

durumda, 2027’yi başarıyla atlattıktan sonra, bütün ödevleri yapmış olan bir kent olacağız, 

çünkü iki kere Universiade düzenlendi Türkiye'de. Akdeniz oyunları iki kere düzenlendi, en az 

benim hatırladığım. Dolayısıyla yani olimpiyatlar aslında hiç olmadığı kadar yakın, tabii 2036 o 

kadar yakın bir tarih değil, ama 2 sene sonra, ondan sonraki en büyük spor organizasyonu olan 

Avrupa oyunlarını burada, önümüzde göreceğiz. Şimdi yani hani nasıl diyeyim bilmiyorum, 

üstüme vazife değil, haddim de değil ama yani Galatasarayın olimpiyatlarla ilgili bu tarihi 

misyonunu tekrar hatırlayıp, tekrar bu yönde bir şeyler yapması gerek gibi geliyor. Tabii ki 

Yönetim Kurulunun bileceği bir şey. 

Bu Paris’teki günlerde, yani burada aslında, hep bir kişi, iki kişi geziyor sanmayın, yüzlerce kişi 

gezdi orada o günlerde sergiyi ve İstanbul House’u, açılış sabahı, ilk ziyaretçi sabahın köründe, 

daha 10 da 112 devresinden bu Divanın da üyesi olan Nelli House’du. Sürpriz yaptı. İşin en güzel 

tarafı, şahsen benimle ilgili olsa da söyleyeceğim. Bu gönüllü çalışan mihmandarlar arasında o 

sırada Paris’te okumakta olan üniversitelerde okumakta 147 ve 149 devresindeki 

kardeşlerimizin olmasıydı, yani yine tabii ziyaretçi abiler, kardeşler, akranlar, ablalar derken, 

devreler arası buluşmalar yaşandı, anılar paylaşıldı. Yani akşamları da işte Aslanyat’ın izinden 

gidildi diyeyim ben size. 

Bu hani görmemiş olan varsa, son görsel olarak yine koydum, Ali Sami Yen’in sözünü ettiğim 

diploması. Bunlar yaklaşık şu boyutlarda, 60 santime 40 santim, bayağı bir şey, altında da 

Coubertin’in ıslak imzası var. Her iki müzemizde de görebilirsiniz. Bir şey, yani son söz düşündüm 

düşündüm, bulamadım ama deneyeceğim. Çünkü son günlerde yani kulübün de gösterdiği 

üstün başarı ve başarının etkisi ile dünya üzerinde bir bu, eğrimizin yükseldiği zamanlardan birini 

yaşıyor olduğumuzu görüyorum. Ne bileyim, İngiltere’deki, Amerika'daki bir spor spikeri, 

İngiltere’deki bir eski futbolcumuz, işte Drogba şunu diyor filan, yani herkes bir gala-cimbom, 

Galatasaray ve şey, bir övgü yarışına girmiş durumda, neredeyse o duymak istemediğimiz ne 

idüğü belirsiz yayınları da ezecek kadar çoğaldılar. Bu çok sevindirici ama bir eksiğe de işaret 

ediyor olabilir mi acaba diye soracağım. Yani sanki biz hepimiz içimizde paylaştığımız böyle 

zaman zaman yeni şeyler de öğrendiğimiz zaman, ayni Galatasaray nedir dediğimizde başka 

kulüplere biraz yukarıdan bakmamızı sağlayan o anlam bütünlüğünün zannediyorum uluslar 

arası dünyaya da spor dünyasına başta olmak üzere, anlatmayı, nasıl anlatabiliriz diye 

düşünmemiz lazım, yani Osimhen’in gollerinden ibaret olmadığımızı, arkasında bir ülkenin spor 
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kültürünü taşıyan ve bunu devamlı yapmış olan işte okullarımız, derneklerimiz, vakıflarımız, 

Divanımızla ne olduğumuzu anlatmanın yollarını ararsak, yerinde olur gibi geliyor, naçizane. Çok 

teşekkür ederim, dinlediğiniz için. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Divan üyemiz, Sayın sevgili İzzettin Çalışlar’a çok teşekkürler. Kendisi çok değerli bir araştırmacı 

ve küratör, gayet güzel olimpiyatlardaki Galatasaraylıların rolünü çok güzel özetledi. Ne mutlu 

ki biz Türk sporunun öncüsü olan, Faik Üstün idman, Selim Sırrı Tarcan ve Ali Sami Yen, hepsi 

her üçü de öncüler, Galatasaray Camiamızın çok önemli bireyleri, ne mutlu bize, ne mutlu 

Galatasaraylıyım diyene. 

Değerli hazirun, ben gelen diğer iki evrağı kısaca okumak istiyorum. Ondan sonra da Sayın 

Başkan Dursun Aydın Özbek’e söz vereceğim. İkinci evrakımız, Divan üyemiz Sayın Kamil Ahmet 

Gümüş’ten geliyor. Divana gelen evrak bölümünde, Sayın Başkanım merhaba, ekteki dilekçemi 

adı geçen ilgililere arz etmiştim, evrak kayıttan geçirmiştim. Kulüp yetkililerini kastediyor, ancak 

uzunca bir süre geçmiş olmasına rağmen cevap alamadım. Lütfederseniz, aracılığınızla 

kendilerinden soruma cevap almak isterim. Gelen evrak bölümünde okunmasını rica ve talep 

ediyorum. 8618 sicil numaralı Divan üyemiz, Kamil Ahmet Gümüş.  

Galatasaray Spor Kulübü Yönetim Kuruluna, 11 Ekim tarihinde bir mail atmış ve evrak kayıttan 

geçirmiş. Gelen evrak 11 Kasım, pardon 11 Ekim 2024 ve 103 sıra numarası. Sayın Başkan, ekteki 

tablodan görebileceğiniz gibi, Kalamış tesis, 2023-2024 finansal tablosunda 1 milyon 321 bin 

509 TL bağış olarak gelir elde edildiği belirtilmiştir. Bağışların plaj, oyun salonu, otopark 

kullanımlarından sağlandığını biliyorum. Ancak örneğin, pandemi öncesi, 2019 rakamlarıyla 

karşılaştırdığımda, enflasyonu da göz önüne aldığımda, yukarıdaki rakamın çok düşük olduğu 

kanaatindeyim. Mesela hatırlıyorum, zaten o tarihlerdeki raporlardan da bellidir. 2019 yılında 

yaklaşık 30 bin araca makbuz kesilmişti. 2023, 2024 hesap döneminde, Kalamış tesis 

otoparkında kaç araca makbuz kesildiğini ve ne kadar bağış geliri elde edildiğini öğrenmek 

isterim. Bu bilgiyi yazılı olarak bana ulaştırmanızı rica ederim. Ekine de Kalamış tesisi ile ilgili 

gelir-gider tablosunu, faaliyet raporundan. Ben okumuş, zorunlu olarak okumak 

durumundaydım. Yönetim Kurulumuzun bilgisine ve ilgili arkadaşların bilgisine sunuyoruz. 

3’üncü evrak, Sayın Mehmet Helvacı’dan geldi, Galatasaray Spor Kulübü Divan Kurulu 

Başkanlığına, Sayın Divan Kurulu Başkanım Aykutalp Derkan, 13 Kasım 2024 tarihli olağan Divan 

toplantımız sırasında bir mesleki faaliyet nedeniyle yurt içinde olamayacağımdan, toplantıya 

katılamayacağım. Ancak konunun önemi ve ivediliği nedeniyle, José Mario dos Santos Mourinho 

Felix’in 3 Kasım 2024 saat 19 da oynanan maçın ardından, saat 22 sularında gerçekleştirdiği 

basın toplantısına dikkat çekmek ve açıklamalardan oluşan hukuki durumu açıklamak gereği 

hasıl olduğundan, iş bu yazılı metni size gönderiyorum. Daha önce de bu seviyede olmasa da 

ilgilinin yapmış olduğu açıklamalar nedeniyle, Divan toplantısında açıklamalarda bulunmuştum, 

ancak o günlerde Galatasaray kendi içine yönelik olarak tartışma içinde olduğundan, 

açıklamalarım gündemin sıcaklığı nedeniyle kaybolmuştu. Muhtemeldir ki, o günlerde kendisine 

gerekli tepki gösterilmediği için açıklamalarını, dozunu artırarak sürdürdü. Tüm spor 

kamuoyunun bildiği açıklamalarını tekrarlayarak, vaktinizi almak istemediğim için, sadece bu 

basın toplantısında Türkiye'de oynanan futbolunu, Türkiye süper ligini, Türk hakemlerini 
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aşağılayıcı ve küçümseyici ifadelerde bulunmuş, tırnak içinde “sistem” adını verdiği bir yapı ile 

mücadele ettiklerini belirtmiştir. Üzerinde özellikle duracağım bazı ifadelerini ise aynen vermek 

istiyorum. Bunlar 1, buraya gelene kadar Türkiye ligini izlemiyordum, çünkü Türkiye ligi maçları 

yayınlanmıyor ki, böyle bir ligi de yurt dışında kim izlemek ister? Premier lig maçları yayınlanıyor, 

Fransa Ligi, Almanya Ligi, Portekiz ligi, Hollanda ligi, ama bu ligi neden izlesinler. 2, Belirtmiş 

olduğum gibi bence yurt dışında çok fazla insan Türk ligini izlemiyor. Londra’da muhtemelen bir 

tek oğlum izliyordur, Türkiye ligi maçlarını. Ama ben bu pozisyonu Instagram’ıma koyacağım, 

çok fazla olmasa da 5 milyondan fazla izlenecektir ve Türkiye liginin ne olduğunu göreceklerdir. 

Söz konusu beyanlar, her şeyden önce, ciddi bir bilgisizlik eseridir. Türkiye Süper Ligi, Türkiye 

hariç, 21 ülkede yayınlanmaktadır. TFF sitesinden dahi öğrenilebilecek bu basit bilgi, ilgili 

tarafından bilinmemekte, Türkiye liginin yayınlanmadığı sanılmaktadır. Özellikle Galatasaray 

futbol takımının maçları, hem kadrosunda bulundurduğu dünya yıldızları, hem oynadığı futbol 

nedeniyle, ciddi izlenme oranlarına sahiptir. Bilgi eksiği olan ilgili kişi, Türk futboluna karşı 

saldırgan ve aşağılayıcı bir tutum içerisindedir. Bu tutumunun sebebi ise, teknik anlamda bir 

kalitesizlik değil, gerekçe ve delil gösteremediği bir adaletsizliktir. Söz konusu açıklamalar 

aslında varlığına dair hiçbir emare bulunmayan sistemin yaratılmasına ilişkindir. Nitekim, Türk 

hakemlerini töhmet altında bırakarak, baskı altına almak ve bu şekilde maçların adil bir şekilde 

yönetilmesinin önüne geçmek, bahsi geçen bu sistemin yaratılması anlamına gelmektedir. Bu 

beyanları ile PFDK’ya sevk edilen ilgili, hak ettiğinin çok altında bir ceza almıştır. Şimdilik bu ceza 

konusu gündemimizde değildir. Türkiye'yi, spor kamuoyu üzerinden karalamaya yönelik bu 

tavırların etkin bir şekilde kınanması ve ilgilinin yapmış olduğu bu beyanları geri alarak, özür 

dilemesi sağlanmalıdır. Bunun için derhal ve ivedilikle hukuki yollara başvurmak ve sonuç almak 

gerekmektedir. Daha fazla zaman almamak için, kulübümüzün yapacağı hukuki girişim için, 

emre amade olduğumu ve ne gerekirse yapacağımı, sizin aracılığınızla, Galatasaraylılarla 

paylaşmak istedim, saygılarımla. 5555 Mehmet Helvacı. 

Değerli hazirun, iki bölümde, Divan Başkanlığına gelen evrakı da okumuş bulunduk. Şimdi sözü, 

Başkanımız Sayın Dursun Aydın Özbek’e vermek istiyorum. 

 

Kulüp Başkanı Dursun Aydın Özbek 

Sayın Divan Kurulu Başkanım, değerli Divan üyeleri, değerli Divan heyeti, saygıdeğer 

hanımefendiler ve beyefendiler, hepinize saygılarımı ve selamlarımı gönderiyorum. Bugün 

Kasım ayı Divan toplantımızda bir aradayız, sözlerime başlamadan önce, değerli kardeşim 

İzzettin Çalışlar’a bir teşekkür gönderiyorum. Gerçekten çok kıymetli bir çalışmanın bize burada 

sunumunu yaptı. İşaret ettiği nokta da çok önemliydi, özellikle konuşmasının sonunda, 

Türkiye'ye, Türk insanına, Galatasarayın Türk sporu için ne ifade ettiğinin çok güzel bir 

anlatımıydı. 

Bu tarihsel bilgiden yoksun olan bazı kimseler, Galatasaray Spor Kulübünü misyonuyla ve 

yarattığı değerlerle, değerlendirmesini özellikle istiyorum. Tarihin içinden nasıl geldiğimiz, Türk 

sporuna, olimpik sporları nasıl adapte ettiğimiz konusu, aslında bize de bir misyon yüklüyor, 

Yönetim Kurulu olarak. İzzettin kardeşimin işaret ettiği nokta da buydu sanırım. Galatasaray 

Spor Kulübü olarak, bizim tarihten gelen bu değerlerimizi, Türk insanına ve dünyaya 
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anlatmamızın artık bir borç olduğu noktasındayım. Bununla ilgili çalışmaları da en kısa sürede 

başlatacağız. Herkese bunu anlatmamız lazım. 

Değerli hazirun, dün akşam üstü, çok üzücü bir haber aldık. 9 yaşında Yiğit isimli bir kardeşimiz, 

kendisi Osimhen hayranı, onu görmek amacıyla Samsun maçına gelmek istemiş ve Ödemiş’ten 

yola çıkıyorlar. Yolda geçirdiği trafik kazası sebebiyle maalesef vefat etmiş, hayatını kaybetmiş. 

Ben buradan, bu değerli kardeşimin ailesine ve tüm Galatasaraylılara baş sağlığı diliyorum, 

mekânı cennet olsun diyorum. 

Aynı zamanda kulübümüzün en kıdemli üyesi olan Ali Fuat Diriker ağabeyimiz, bu hafta 106 

yaşına girdi. Devamlı irtibat halindeyiz, en ufak bir şeyde değerli Fuat abim arar, hatır sorar, 

neticeden memnuniyetini ifade eder. Bazı şeyleri paylaşır, kendisine Galatasaray dolu, nice 

seneler diliyorum. 

Değerli hazirun bir tarafta ölüm, diğer tarafta yaşam, gördüğünüz gibi ve bizi hayatın bu akışında 

ortak bir değerde buluşturan da Galatasaray. Sevinci ile hüznü ile Galatasarayı yaşamaya devam 

ediyoruz ve hepimizin de ortak noktasının Galatasaray olması bize ayrıca gurur veriyor. 

Değerli arkadaşlar, geçtiğimiz hafta sonu oynadığımız Samsunspor maçında, 10 Kasım’da, 

Atamızı sevgi, saygı ve minnetle andık. Şimdi bu duygu dolu görüntüleri birlikte izleyelim 

istiyorum. Evet. (Video oynatıldı.)  

Gerçekten gururlanarak, tüylerim diken diken izledim bu koreografiyi, bu çalışmada emeği olan, 

başta taraftar grubumuz ultrAslan olmak üzere, tüm gönüllülere ve çalışma arkadaşlarıma 

teşekkür etmek istiyorum. Bunun yanında, yapılan çalışmaya dahil olarak elindeki pankartı 

yaklaşık 9,5, 10 dakika havada tutan, Atamıza saygısını gösteren 7’den 70’e tüm 

Galatasaraylılara da ayrıca teşekkür etmek istiyorum. 

Cumhuriyetin gururu olduğumuzu bir kez daha hep birlikte hissettik. Değerli hazirun, dikkatinizi 

çekti mi bilmiyorum, bu koreografi, 25 bin Galatasaray taraftarının iştiraki ile yapıldı. Yani 

izlediğimiz fotoğrafın ortaya çıkmasında 25 bin Galatasaray taraftarının katkısı var. Evet, 

planlandı. Özellikle genç ultrAslan arkadaşlarım bunu planladılar, şey yaptılar fakat 25 bin kişinin 

uyumuna dikkatinizi çekmek istiyorum. Galatasaray sevgisi ve onun yanında da Atatürk’e olan 

bağlılığımız, ona duyduğumuz sevginin çok önemli bir nişanesidir. 25 bin kişinin iştirak ettiği bir 

mozaik bu kadar güzel tasvir edilemezdi. Özellikle koreografi ile beraber seçilen şarkı da 

Atatürk’ü ne kadar özlediğimizi, nasıl yürekten sevdiğimizi ifade eden başka bir unsurdu. Emeği 

geçen herkese bu konuyla ilgili ben de kalbi teşekkürlerimi gönderiyorum. 

Değerli hazirun, şimdi sizlere devam eden projelerimiz hakkında da kısaca bazı bilgiler aktarmak 

istiyorum. Galatasaray Adası ile başlamak istiyorum. Adadaki çalışmalarımıza başladık, bildiğiniz 

gibi ve yaklaşık 2 seneden beri ada, süratle açmıştık, bazı radikal inşai faaliyetleri de bilahare 

yapmak üzere, sizlerin hizmetine sunmuştuk. Şimdi bu eksik kalan çalışmalarımızı tamamlama 

aşamasındayız. Onun için hem arkadaki etkinlik alanı için, hem de iskelelerin yeniden yapılması 

gerekiyor. Bilmiyorum bu arada ziyaret ederseniz orada görürsünüz, zamana bağlı olarak alt yapı 

tamamen çürümüş vaziyette. Özellikle yüzme havuzunun bulunduğu yerde de alt yapı tamamen 

çürümüş durumda. Bütün bu eksikleri tamamlamak için biz çalışmalara başladık, çok kısa sürede 

de bitirmeyi planlıyoruz. 

Özellikle hazırlıklarımız önümüzdeki sezon için ama kış döneminde de adayı sizlerin hizmetine 

sunacağız. En önemlisi de, ada ile ilgili imar durumunu bildiğiniz gibi çıkarmıştık, dolayısıyla 
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Boğaziçi imara yaptığımız, proje, ruhsat aşaması da sonuna geldi. Anıtlar kurulundan 

beklediğimiz son bilgi de Boğaziçi imara intikal etti, projemiz zaten orada vardı, dolayısıyla 

ruhsatı da almış olarak, projemizi yepyeni şekliyle sizlere takdim edeceğiz. Özellikle Boğaziçi 

imarda projemizin onaylanması sonucunda sizlere yeni bir tanıtım toplantıyı, veyahut da yine 

Divanda bir tanıtım yapmak istiyorum. Muhteşem bir hale geliyor ada. Dolayısıyla bu konuda da 

sizi daha detaylı bilgilendireceğim. 

Mecidiyeköy binamız, Mecidiyeköy binamızda kısa bir süreli bir aksama faaliyetimizde oldu. 

Projemizin değerlendirmek, elimizde kalan yani genel kurulda da belirtmiştim, bazı daireleri 

tekrar bitirmek ve satışa sunmak üzere çalışmalarımız devam ediyor, onu da en kısa süre içinde 

bitirmeyi planlıyoruz.  

İhale komisyonumuzun çalışmaları bitti. Şimdi sadece Florya’dan, ihaleye çıkmak için yine tarih 

vermek istemiyorum ama çok kısa sürede çıkmayı planlıyoruz. Oradan Kemerburgaz 

tesislerimize geçmeyi bekliyoruz. Peki, Kemerburgaz tesislerimiz ne durumda? Kemerburgaz 

tesislerimizde de şu anda son rötuşlar yapılıyor. Mobilyaların bir kısmı geldi, onların montajı için 

bazı ufak rötuşlar yapılması lazım. Onların montajı yapılacak ve en kısa sürede, evet gecikmemiz 

var, bundan dolayı da çok üzüntülüyüm, çünkü sizlere bir tarih vermiştim. O tarihte bu taşınmayı 

gerçekleştiremedik. Bazı sebeplerden dolayı, ama çalışmalarımız son süratle devam ediyor ve 

yakında, hem Florya’ya veda, Kemerburgaz’a da merhaba partileriyle yine sizlerle bir araya 

geleceğiz. O dönemde de Kemerburgaz tesislerimizi göreceksiniz. Hepimizin gurur duyacağı, 

iftihar edeceği bir tesis olarak hizmete alacağız. 

Aslantepe vadisi çalışması, değerli hazirun, Aslantepe’deki projenin yapılması Galatasaray için 

bir zorunluluk. Burada miks bir proje hayata geçirdik. Spor salonlarına hizmet edecek, 

basketbola, voleybola, yüzmeye, hem bu manada hizmet edecek alanlar, bazı ticari üniteler de 

içinde olmak üzere, planlarımız bitti.  

Bu çalışmayı orta vadeli bir çalışma bu, dolayısıyla bu çalışmanın altlığını son derece dikkatli bir 

şekilde yapıyoruz. Yani ileride gelen yönetimler de bu çalışmayı devam ettirmek suretiyle, 

Galatasarayın özellikle bu Kemerburgaz aksı üzerinde bütün faaliyetlerinin, alt yapı tesislerinin 

ve A takımı ile ilgili olan tesislerin, bir arada, yakın olması zorunluluğu var. Şunu ifade etmek 

istiyorum ki, yani bizim en büyük eksiğimiz, değerli hazirun, tesislerimiz, maalesef tesisleşmeye 

yeteri kadar önem vermemişiz. Tesisleşmeden kastım, diğer amatör sporlarımıza da hizmet 

edecek tesislerle ilgili gerekli yatırımlar bugüne kadar gerektiği gibi yapılmamış. Bunun bugüne 

kadar yapılmamış olması, bizim buna, bu konuya sağır olmamızı gerektirmez. Benim özellikle, 

eğer Galatasaray Spor Kulübü, demin İzzettin kardeşimin de anlattığı gibi, yani olimpik sporlarda 

bir öncü kulüp hüviyetindeyse ve bu sporları Türkiye'ye getiren bir kulüp olarak anılıyorsa, 

tesislerinin de ona göre olması lazım.  

Çünkü tartıya çıktığımız zaman, İzzettin kardeşim de söyledi, dünya devleriyle boy ölçüşen bir 

kulübüz. Bir şekilde biz bir dünya markası, sporda bir dünya markası olarak artık anılıyoruz. Buna 

bağlı olarak tesisleşmemizi de aynı paralelde geliştirmemizin gereği var. Benim ve Yönetim 

Kurulu arkadaşlarımın çalışmaları, özellikle bu yönde büyük ağırlık kazanıyor. 

Değerli hazirun, futbol takımımız, ligde 5 puan farklı lider. Avrupa liginde de 32 takımda 3 üncü 

sırada bulunuyoruz. Sene başında koyduğumuz hedeflere doğru ilerlemeye de devam ediyoruz. 

Değerli arkadaşlar, ben ve arkadaşlarım size sözünü verdiğimiz projeleri gerçekleştirmek için 
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çalışmaya aynen devam ediyoruz. Her zaman söylediğim gibi, bize verdiğiniz destek, bu projeleri 

gerçekleştirmedeki en önemli gücümüz. Hep birlikte Galatasaray’ımızı en iyi şekilde, bizden 

sonra gelecek arkadaşlara bırakacağımıza yürekten inanıyorum ve hepinizi sevgi ve saygıyla 

selamlıyorum. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Teşekkürler Sayın Başkan, Şimdi gündemimizin 4’üncü maddesi, Sayın Başkan sundu, 5’inci 

maddesi. Kulübümüzü ilgilendiren önemli ve güncel konular hakkında katılımcılara söz 

verilmesi. Saygıdeğer hazirun, önceki, Sayın İzzettin Çalışlar’ın sunumu ile ilgili Reha Bilge, Sayın 

Reha Bilge kısa bir açıklamada bulunacak, ondan sonra Sayın Ömer Tümay’a söz vereceğim. 

3’üncü konuşmacımız da, Sayın Işın Çelebi olacak. İlk 3 konuşmacıyı anons etmiş oldum. Buyurun 

Sayın Reha Bilge. 

 

Reha Bilge 

Sayın Başkan, Sayın Divan Başkanı, Divan kurulu, değerli üyeler ve değerli Divan üyeleri, 

öncelikle Sayın İzzettin Çalışlar’a tabii çok teşekkür etmek istiyorum. Bizlerin de çoğumuzun 

bilmediği bir konuyu, büyük bir açıklıkla ve güzel bir şekilde bizlere tanıttı. Bir şey dikkatimi çekti, 

İzzettin Çalışlar’ı ben çeşitli konuşmalarında izleri. Gayet sakin konuşur, burada heyecanlandı. 

Bu da Divan heyetimiz açısından tabii önemli bir artıdır, insanlara heyecan veriyoruz, 

heyecanlandığınız için de teşekkür ediyorum. 

İlk, evet onun farkındayım, onun için söylüyorum, sizi izliyorum çünkü sık sık. Biliyorsunuz 

Fenerbahçe Kulübünün üst yönetimi kendi kaynaklarıyla yeni bir Fenerbahçe tarihi kurmaya 

çalışıyor ve büyük yatırım yapıyor. Şimdi bu onların keyfiyeti, paraları da varsa harcasınlar, o 

sorun değil. Ama biliyorsunuz tarih birilerinin istediği gibi olmaz, tarih başka bir şeydir. Onların 

yapmış olduğu bir kötü film var. Kötü sözünü belki silmekte fayda var tutanaklardan ama ne 

yapayım duygu, bazen çıkıyor ağızdan, o filmde, Ali Sami Yen bütün toplantılarda oturan, donuk, 

konuşmayan, pasif bir kişilik olarak tanıtılıyor. Ben izledim. Sizin koyduğunuz, ortaya 

koyduğunuz belgeler bir kere daha gösterdi ki, Ali Sami Yen sadece 1905 yılında bu kulübü 

kurmakla kalmadı, aynı zamanda olimpiyatlar ve aynı zamanda o günün federasyonu, futbol 

federasyonu diyebileceğimiz, İdman Kulüpleri Cemiyetinin kuruluşunda da ve üstelik Atatürk 

döneminde, bu sözünü ettiğim görüntüleri, Atatürk’le ilgili filmde koymuşlar. Önemli bir rol 

oynadı. Dolayısıyla güneş her zaman güneştir, Galatasaray her zaman Galatasaraydır. 

Galatasarayın tarihini yazanlar, gerçekler üzerine yazarlar. Bizim ondan, bundan taklit ve 

başkasının başarılarını küçümseme gibi bir şeye de ihtiyacımız yoktur. Size tekrar teşekkür 

ediyorum, konuşmanız için. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Sayın Reha Bilge’ye katkısı için çok teşekkürler, şimdi Sayın Ömer Tümay’ı davet ediyorum. 

 

Ömer Tümay 

Sayın Başkanlarım, kıymetli heyetleri, değerli hazirun, 6081 Ömer Tümay, hepinizi saygıyla 

selamlıyorum. Öncelikle ben de İzzettin beye teşekkür ediyorum. Kendisi önemli bir araştırmacı, 
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küratör ve koleksiyonerdir. Bizleri bilgilendirdi, aydınlattı, teşekkür ederiz. Şimdi önemli bir 

konuya parmak bastık. Üyelik, ne zaman gündeme gelse, amalarla, fakatlarla yokmuş gibi, böyle 

bir sıkıntı yokmuş gibi değerlendirilen bir konu. Biz bu konu üstüne eğildiğimizde inanın 10’larca 

telefon aldım. Yurt içinden, yurt dışından. Hatta şunu da ifade edenler oldu. Ya biz çocuklarımızı 

üye yapamıyoruz, artık yapmaktan da vazgeçtik. Bunlar hakikaten çok yaralayıcı sözlerdi. 

Biliyorsunuz tüzüğümüz, çok önemli bir madde içeriyor, diyor ki, kaydı açık üyelerin %3’ü ve 

azami 400 kişi yılda alınır. Bu da 5 grupta oluyor bildiğiniz gibi, A grubu, Galatasaray lisesinde, 

minimum 2 sene okumuş olanları da içeren bölüm. Ki bunda hiçbir kısıtlama yok. Hakkı olarak 

bu arkadaşlarımızın hakkı olarak, bunlar otomatikman üye yapılıyorlar. Arkasından Sayın 

Başkanın bir kontenjanı var, 15 kişi, bunlar üye oluyor. Sporcu üyeler, onların hakkı helaldir. Bu 

formayı terletmiş arkadaşlarımız, kardeşlerimiz, bunlar üye oluyor. Geriye D grubu üye 

çocuklarıyla E grubu yeni başvurular kalıyor. Peki hiç rakamları incelediniz mi? Ben size bir iki 

rakam okuyacağım. A grubu, Mektep, 258 kişi üye oldu. 400’ün 258’i buraya gitti. 130 mezun 

veren, ortalama mektep, 258 kişi ile başvuruldu.  

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

150 olarak düzeltelim onu lütfen. 150 mezun.  

 

Ömer Tümay 

150 mezun peki, ama işte bunun içinde başka kulübü tutanlar filan da var, sicil bunu gayet 

detaylı bir şekilde inceliyor, ondan haberim var. Bu civarda 5, 10 kişi daha aşağısında bir üye 

geliyor bir de eskiden, hangi yıllarda okuduğu önemli değil, minimum 2 sene okumuşlardan da 

bir başvuru talebi geliyor, bunlar da tabii tüzük gereği üye oluyorlar. Buna 15 tane Başkan 

kontenjanı 11 de sporcu üyeyi eklediğimizde, ortalama 300’e yakın bir rakam ediyor. Peki 

devamı, esas acıklı durum burada, 634 tane üye başvuruyor çocuğu için veya eşi için. 59 u üye 

olabiliyor. 1487 E grubu başvurusundan ise, 57 kişi alınıyor. Şimdi burada çok önemli bir durum 

var. O da şu, Galatasarayda aileler, çocuklarını üye yapamıyorlar. Halbuki geleceğin teminatı, 

Galatasaraylı ailelerin çocuklarıdır, Galatasarayın teminatı budur, gelecektir. Biz geleceğe 

buradan, bu bölümden hiçbir yatırım yapamıyoruz. Bir aile en az 10 sene bekleyecek bu hesaba 

göre. Sen senede 59 kişi alıyorsan ortalama, 634 kişi, ki bunun dışında da birçok aile var, 

başvurmayan, nasıl olsa olamıyorlar diyen, 10 sene. Bu çok normal bir şey değil. Öte yandan, 

birçok bilim adamı, akademisyen, iş insanı, başvuruyorlar üyelik için E grubundan, olamıyorlar. 

Çünkü yok. 1487 kişi başvuruyor, 57 kişi olabilmiş. Seneye gel diyorlar, adamlar seneye tekrar 

başvuruyor, yine yok. Seneye gel, seneye gel, en sonunda ya diyorlar biz bu kadar istenmiyorsak, 

başvurmayalım o zaman. Şimdi bu insanlar, Galatasarayın geleceğinin teminatı, biz bunları 

almak zorundayız. Galatasaray bir ailedir ve Türkiye'deki en büyük dayanışma içinde olan sivil 

toplum örgütlerinin de başında gelir. Kimin, hukuki, sağlık iş hayatında bir ihtiyacı olursa, herkes 

koşar, yardımcı olmaya çalışır. Şimdi biz böyle büyük bir aileyiz diyoruz, kendi ailemizin 

çocuklarını kabul etmiyoruz. Bu olabilir mi ya? Ne kadar yanlış, ne kadar düzeltilmesi gereken 

bir durum var ortada. Sicil, elinden geleni yapıyor, Gürkan Başkanım orada oturuyor. Tüzük 

bağlıyor, Sayın Yönetim aynı şekilde, tüzük bağlıyor, bizim bu Galatasaraylıları mutlaka kendi 

bünyemize katmamız lazım. Önerimiz şudur. Mektep, mezunlarının veya 2 sene bile okumuş 
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olsa, bu arkadaşların evet hakları mahfuzdur. Bunları %3’ün dışına alalım, Galatasaraylı ailelerin 

çocuklarını da %3 dışına alalım. Geri kalanı da açalım %3’e, bunu yapmamız lazım. Yani bugün 

böyle olmamış gibi, yokmuş gibi durun bakalım, ama ile fakat ile geçiştirilecek bir konu değil. 

Bunu çözmemiz lazım, bunu çözeceğimiz yer de tüzük tadil kongresidir. Bu kongrenin derhal ve 

hızla Sayın yönetimden istirhamımız, tarihini belirlemesi, öncesinde de Sayın Divan Başkanım 

toplantının başında ifade ettiği gibi, belirttiği gibi bir kapalı oturum yapalım Divanda, bunun 

detaylarını tartışalım. Önerileri tartışalım, öyle olmaz, böyle olur. Herkes her şeyi, eteğindeki 

taşı döksün. Döksün ki biz kongremizi yapalım, ondan sonra dışarıda birtakım insanlar, yok içeri 

girmeyiz, çoğunluğu sağlatmayız, gibi pazarlıklar da olmasın. Biz bunları yaşadık, yeni üye değiliz. 

Bu yaşadıklarımızı mutlaka tekrar edilmemesi için bir uzlaşma yapalım ama Galatasarayın da 

önünü açalım, açmak zorundayız. Çünkü bizler eski üyeler, evet belli tedrisatlardan geçtik ama 

bir de yeni gelenler var aşağıdan, gelmesi gerekenler var. Biz bu kulübü emanet edeceğimiz 

jenerasyonlar var. Bu jenerasyonların önünü açmak zorundayız. Beni dinlediğiniz için teşekkür 

ederim, saygılarımla. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Sicille ilgili data da verildiği için ben Sayın Sicil Kurulu Başkanımıza söz vermek istiyorum. 

Buyurun Sayın Eliçin. 

 

Sicil Kurulu Başkanı Gürkan Eliçin 

Sayın Divan Kurulu Başkanım, değerli heyeti, Sayın Kulüp Başkanım, değerli Yönetim Kurulu 

üyeleri, sevgili Divan Kurulu üyeleri. Ömer Tümay, Sayın Ömer Tümay’ın söylediği, hani bugün 

git seneye tekrar başvur diyen kişi ben oluyorum. Bu sıfatla yanıt vermek amacıyla söz almak 

istedim. Şimdi her şeyden evvel, Galatasarayın kuruluşunda ve kuruluş değerlerinin 

oluşmasında bir kurucu irade vardır ve bu kurucu irade, Galatasaray Lisesidir. Galatasaray Lisesi, 

Galatasaray Spor Kulübünün kurucu iradesidir. Sırf bu iradeden kaynaklı olarak da A grubu 

başvuruları için önemli bir ayrıcalık vardır. Bu Galatasarayı dünyadaki tüm kulüplerden, bırakın 

Türkiye'yi, dünyadaki tüm kulüplerden ayırt eden, ayırt edici özellik haline gelen bir alameti 

farikasıdır. İlk kurucu üyelerimizin hepsi aynı zamanda sporcumuzdu, bundan dolayı benzer bir 

imtiyaz, benzer bir ayrıcalık C grubu üye adayları için de vardır ki, tüzükte C grubundan yani eski 

sporcudan üye olabilmek için oldukça sınırlayıcı ve kısıtlayıcı bir düzlem vardır. 

Şimdi elbette ki çocuklarımız çok önemli. Ancak kurucu iradeye şirk koşar gibi, A grubu ile D 

grubunu aynı noktaya getirmek yanlıştır. Neden yanlıştır, hemen size söyleyeyim. Bir, 

Galatasaray bir saltanat kurumu değildir. Hanedan oluşmaz. Babadan oğula, anneden kıza, 

ebeveynden çocuğa üyeliğin geçmesi, belki Barcelona’da olabilir ama Türkiye'nin kulübü 

Galatasarayda olmaz. Böyle bir şey olmamalıdır. İki, neden olmayacağını anlatıyorum. İki, C 

grubu niye bu taslakta o imtiyazından çıkarılmış anlayabilmiş değilim, oysa eski sporcular hem 

en az 5 sene yarışacaklar Galatasarayda, hem Galatasarayda sporu bırakacaklar, Galatasarayda 

sporu bıraktıklarını da federasyon yazısıyla tescil edecekler ve üzerinden de 5 sene geçmeden 

başvuracaklar. Biz onları o şekilde alıyoruz. Ha yine kontrol ediyoruz, acaba Galatasaray taraftarı 

mı diye, geçen sene Galatasaray taraftarı olmayan bir C grubu üyesiydi, almadık. Şimdi, peki, B 

grubu çocuklar niye doğrudan üye oluyor. Örneğin bu 634 başvuru içerisinde 172 üyemiz var, 
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çocuğunu ya da eşini üye olsun diye imza atmış. 172 üyemiz son 6 genel kurulun hiçbirine 

katılmamış, sıfır. Galatasarayla ilgisi sıfır. Şimdi böyle bir otomatik şey olabilir mi? Bir balotaja 

ihtiyaç yok mu? Ben balotaja ihtiyaç olduğunu düşünüyorum. %100 katılanları aldık efendim, 

almadığımız bir ya da iki kişi var. Hayır. Bakın bir dakika  

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Lütfen, lütfen konuşmacıyı dinleyelim. 

 

Sicil Kurulu Başkanı Gürkan Eliçin 

Bir dakika, bir dakika, elimizdeki kontenjan az olunca, başvuru sayısı artı ebeveynin katılımına 

baktık, bizim çalışmamız çok net, bakın ben hep çok söylüyorum. Bundan dolayı çok müsterihim, 

çiğ yemedik, karnımız ağrımıyor. Çok net bir şekilde biz çalışmamızı yaptık ve bu çalışmamızı da 

aynı şekilde Yönetim Kurulu onayladı. Şimdi dendiği gibi bir üye kabulü yaparsak, bir kerede 

1200 kişi alacağız farkında mısınız? Galatasaray demografisine bunun ne getireceğini tartabiliyor 

muyuz? 1200 kişi, bir anda alacağız. Biz 1200 kişiyi 3 haftada balote edebilir miyiz? Hadi bunu 

geçtim, doğru bir şey mi? 11 bin kaydı açık üyesi olan bir kulübe 1200 kişiyi bir anda almak. 

Galatasarayda demografik bir denge olduğunu unutmayalım. Bu demografik dengeyi de 

rastgele bozmayalım. Bu demografik dengenin korunabilmesi için, bizim önerimiz kademeli 

olarak D grubunu almaktı. Öyle bir kademe öngörmüştük ki, hemen hemen alınan A grubu sayısı 

kadar D grubu da alınacaktı ve 3 sene içerisinde bu denge hiç bozulmadan, D grubu eritilecekti. 

Zaten şu anki tartışma yöntemi de yanlış, tüzüğümüzün bu konuda nasıl olacağını, değişeceğini 

tüzüğümüz net yazıyor. Bir komisyon kurulurdu, bu komisyon bir taslak metin hazırlardı, dar 

çerçevede, bu taslak metin bize çerçeve oluşturur ve biz burada onu tartışırdık. Doğrusu buydu. 

Biz bunu yapmadık. Bu doğru bir yol değil diye düşünüyorum. Sonuç olarak, sicil kurulu olarak, 

tüzük değişikliğine bu anlamda ilk fişeği atanlardan biri benim, çünkü geçen Divan kurulunda bu 

konuda bir konuşma yaptım, ama yöntemin tüzüğe uygun olarak ilerlemesi ve Galatasarayın 

demografik dengelerinin korunması, benim açımdan, Gürkan Eliçin açısından, olmazsa olmaz bir 

koşuldur, aksi takdirde böyle bir girişime destek vermeyeceğimi, kişisel olarak, kurum adına 

konuşmuyorum. Belirtmek istedim, sundum, dinlediğiniz için teşekkür ederim. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Şimdi ama iş cevap, cevabı doğuracağı için ben sadece şunu söylemek istiyorum. Buyurun. 

 

Ömer Tümay 

Sevgili Başkanım, Gürkan Başkanım, ortada bir yanlış var. Son 10 senede üye olanların %2 si 

kongrelere geldi. Biz bu Galatasarayı kime emanet edeceğiz? Demek ki son 10 senedeki üyelerde 

de bir yanlışlık var. Peki, ben bunu tam net olarak size rakamlarla da ifade edeceğim. Şimdi 634 

kişi, 634  

 

Ayhan Özmızrak 
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(Hani bu konu tartışılmayacaktı, toplantıdan önce size geldim, bu konuda görüşümüzü söylemek 

istiyorum dedim, bana dediniz ki, bu konu tartışılmayacak, sadece bilgi olarak okunacak ve bu 

konu konuşulmayacak dediniz. Buyurun bu konuşulmayan konu mu?) 

 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Şimdi bakın, olay, olay yanlış bir mecraya gidiyor. Hayır. Galatasarayın tarihsel tüzükleri ile ilgili 

Divan Başkanlığının bir çalışması var. Sicil Başkanlığının da istatistiksel olarak alımlar konusunda 

bilgileri var. Biz bunları konsolide edeceğiz, biz bunları konsolide ettikten sonra, bir taslağı 

tartışmaya açacağız, hem Divan toplantısında, kapalı olması tercihen, yatak odamızı dışarıya 

açmaya gerek yok. Artı çalıştaylarla, Yönetim Kurulunun düzenleyeceği çalıştaylarla, şu ana 

kadar 5 ayrı tüzük tadil komisyonu çalıştı. Taslak metinlerini, birbirleri, 167 madde değil ama 

seçilmiş, 15, 20 madde üzerinden yaptılar, bir kısmını da biz 2 sene önceki tüzük tadilinde yerine 

getirdik. Ayrı bir komisyona şey yaptığınızda, o komisyon şunu söyleyeyim, ne bu yönetimin, ne 

bundan sonraki muhtemel yönetimin ömrü vefa etmez. O yüzden mevcut taslakları konsolide 

edip, Divan Başkanlığı üzerinden bir taslak metin, nihai metin getireceğiz. 10 ya da 15 madde ile 

sınırlı olacak. Bunun 2’si 7’nci ve 8’inci maddeler, sicili, yani üyeliği düzenleyen maddelerdir. Bir 

tanesi, söyleyeyim. Bugünün konusu değil yani, gündem, gündem buysa, gündem dinamiktir, 

ben size daha önce de Sayın Ayhan Özmızrak ifade ettim.  

 

Ayhan Özmızrak 

Size toplantıdan önce sordum, bu konu tartışılacak mı? Dedim ki Ömer Bey bir önerge verecek, 

o konuda üzerinde söz almak istiyorum dedim. O konuyu konuşturmayacağım dediniz. O konu 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

O benim elimde olan bir olay değil. Üyenin kürsü dokunulmazlığı var.  

 

Ayhan Özmızrak 

E o zaman ben de söz istiyorum.  

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Tabii ki, 

 

Ömer Tümay 

O zaman bir cümle söyleyeyim bitireyim Başkanım. Bitireyim. 179 kişi hiç kongreye gelmedi gibi 

bir ifadede bulundu Sayın Başkan, efendim 172 kişi, 3 ün, 5 in önemi var mı bilemiyorum ama. 

Peki. Peki, kayda geçsin tamam. Şimdi 3 sene içerisinde de bu üye çocuklarını bitirmeyi 

hedefliyoruz dedi kendisi. Siz yılda 59 kişi alırsanız, 634 ü 3 senede bitiremezsiniz.  

 

Sicil Kurulu Başkanı Gürkan Eliçin 

Önce bir değişiklik önerdim dedim. Siz anlamadınız. 
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Ömer Tümay 

Peki, şimdi bunun mutlaka çözülmesi lazım, bunun şeyi yok. Yani lamı, cimi yok. Demografik 

yapısını tabii ki değiştirmeyelim, ama bu Galatasaraylı ailelerin çocuklarını hiçbir şekilde yok 

sayamayız. Saymamamız lazım. Bunu detaylı bir şekilde daha tartışacağız. Bizim dediğimiz olsun 

demiyorum. Uzlaşalım, bunun bir ortasını bulalım, bir çaresine bakalım. Mevcut sistem bunu 

önlüyor. Bu yanlıştır. Bu kadar. Teşekkür ederim. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Teşekkürler. Ben gündemle devam ediyorum. Konuşmacı sırasıyla, Sayın Işın Çelebi. Sunumu da 

var, Sayın Bakanın. Işın Bey, Sayın Bakan pardon, şimdi bu bugünkü gündemin geri kalan kısmı 

üyelik maddesi ile maddesi değil, üyelikle ilgili, herkesin dertli olduğu madde ile devam edeceği 

için, önümüzdeki hafta yapmayı planladığımız tüzük, kapalı tüzük oturumuna, tüzük maddesi 

münhasıran tüzüğe ilişkin şeye gerek kalmadı. O yüzden önümüzdeki hafta toplanmamıza gerek 

yok. Dolayısıyla süratle bir taslak üzerinden bunu tartışmaya açıp, gerek ayrı bir Divan toplantısı, 

gerek üyelere açık bir çalıştayla ilerleyip bir 4 ay içinde bu olayı Yönetim Kurulunun 

düzenleyeceği bir olağanüstü tüzük tadil genel kuruluna getirmekte yarar var. Peşinen 

söyleyeyim, şu anda mevcut taslakları konsolide edip, bir konsensüsle Galatasarayın ortak aklı 

ile bir metin, bunu da sadece şunu peşinen söyleyeyim, 7’nci ve 8’inci üyelik maddeleri 

olmayacaktır. Kuvvetler ayrılığı prensibi, çok gerekli, elzem olan denetim kurulunun özellikle 

çarşaf listeden ayrı seçilmesi olacaktır. Gerekirse, prensip olarak da diğer kurullara da karar 

vereceğiz, yani sicil ve disiplin kurulları da ayrı seçilsin mi? Dolayısıyla bu taslak bunları 

içerecektir. Buyurun Sayın Bakan. 

 

Işın Çelebi 

Sağ olun, teşekkür ederim. Öncelikle bana söz verdiğiniz için Divan Kurulu Başkanımıza, Divan 

üyelerine ve Kulübümüzün Sayın Başkanına ve Yönetim Kurulu üyelerine ve değerli Divan Kurulu 

üyelerine teşekkür ederim. Burada konuşmama başlamadan önce bir noktayı belirtmek 

istiyorum. Dinlediğim ve bu konularda üyelik konusunda çok kafa yormuş bir insanım ve benim 

babam, ilkokul, ortaokul ve liseyi Galatasarayda bitirmiş bir insan, ama ben Galatasaray 

Lisesinde okumadım, Ankara'da okudum. Ama Galatasaray Kulübüne 1987 de Ali Bey’in, 

Tanrıyar’ın öncülüğünde üye oldum ve bundan da çok onur duydum ve Galatasaraya da hizmet 

ettiğimi düşünüyorum, emeğimin de geçtiğini düşünüyorum. Benim teklifim şöyle, bu üyelik 

konusunda, 400 üyenin dışında bir kere Galatasaray Lisesi mezunu olanların ve sporcuların 

otomatik üye olmasını sağlayalım, 400 üyeyi de o E tipi ve D tipi üyeliklere tanıyalım, 400 kişilik 

kontenjan onların olsun ve şöyle bir şey var. Türkiye'de çok ciddi beyinler var. Çok ciddi başarılı 

insanlar var. Bunları E tipi kontenjanından Galatasaraya kazandıralım, bu 400 kişiyi D ve E tipi 

üyelere tanıyalım, Galatasaray Lisesi mezunu olanlar ve sporcular otomatik üye olsun, bu 400 

ün dışında. Eğer 250 liseden mezun her sene üye geliyorsa, artı sporcular da maksimum 50 

olduğunu varsayalım, 400 ün dışında 300 üye olur, yani yılda 700 e yakın, 600 ile 700 arası üye 

olur. 1200 üye olmaz. Bir ara çözüm bulunabilir. Ben bunu bir uzlaşma formülü olarak 

sunuyorum, değerlendirirsiniz, karar sizin, yani geleneğine doğduğum gün, kendimi bildiğim gün 

Galatasaray rozeti, babam tarafından takılmış bir insanım ve babam çok fanatik Galatasaraylıydı 
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ve biz de doğduğumuz gün, hepimizi Galatasaraylı yaptı ve kendimi de Galatasaraya çok hizmet 

etmiş bir insan olarak vefat ettiğim gün, mutlu olarak vefat edeceğim. 

Burada bunu ara çözüm olarak size sunuyorum. Hatta şöyle bir şey anlatayım, benim 

yakınlarımdan 4, 5 yaşında çocukları Fenerbahçeli yapmış aileler, onlar bana müracaat ettiler, 

geçen ay, dediler bunları Galatasaraylı yapmamız lazım. Peki, dedim. Gittim şeyden bizim 

mağazadan, bir yığın hediyeler aldım çocuklara, dedim ki ailelere, bakın bunları dağıtın, çocuklar 

Galatasaraylı olursa, hepsi benim hediyem, ama olmazlarsa, parayı sizden geri alırım. Yani bunu 

latife olarak söylüyorum, yani Galatasaraylılık, insanın kanına işleyen bir şey, o bakımdan bunu 

o D tipi, E tipi böyle ayırım yapmıyorum ben, bu camia, gerçekten büyümesinde ve gelecek 

yüzyıllara taşınmasında büyük fayda olduğunu düşünüyorum. Ben İzzettin Bey’e de teşekkür 

ederim, burada konuşmasından dolayı, bizim 2025 yılını Tevfik Fikret yılı ilan etmemiz gerekiyor 

ve Tevfik Fikret’i yaşatmamız ve onun düşüncelerini yaşatmamız gerekiyor. Burada iki Divan 

toplantısı öncesi bunu söylemiştim. Bu konuda İzzettin Bey de, bizim çok değerli genel sekreter 

arkadaşımız Eray Bey de burada bugün görmedim. Bunu Tevfik Fikret yılını çok güzel yaşatalım, 

düşüncelerini aktaralım. Buna şu açıdan da ihtiyacımız var. Bize Galatasaraya karşı, Fenerbahçe 

ve Beşiktaş bir koalisyon yaptılar ve bu koalisyonda bizi sıkıntıya sokmak istiyorlar. Bu metni size 

dağıtmamın nedeni, bu notu çok ciddi düşünerek yazdım, bir aleyhte, bir kampanya yapmak 

istiyorlar. En her şeyden önce, Yönetim Kurulu Başkanımıza ve Yönetim Kuruluna ve tüm sporcu 

arkadaşlara teşekkür ederim. Galatasaray 5 puan farkla önde olması. Ve Avrupa kupalarında 32 

takım arasında 3 üncü olmasını kutluyorum. Önce bunun altını da çizmek isterim ve 10 

Kasımdaki anma törenindeki koreografi beni de çok etkiledi ve hakikaten ağladım. Çok, 25 bin 

arkadaşa da teşekkür ederim. 

3’üncü önemli nokta, Icardi’ye çok geçmiş olsun diyorum ve Icardi’ye yapılan Samsunspor 

maçından sonraki gösteri de beni çok etkiledi, Icardi’nin de Galatasaraylı olduğunu gördüm ve 

çok hoşuma gitti, bugün gazetede okudum, ayrıldığı eşi demiş ki, onu Galatasaraylılıktan 

vazgeçiremedim. Bu da çok güzel bir şey, evet o eşinin adını Wanda Hanım demiş ki, 

Galatasaraycılıktan vazgeçiremedim. Öyle bir ibare kullanıyor. Galatasaray’dan 

vazgeçiremedim, Arjantin’e götüremedim demiş. Bu da beni çok memnun etti. Galatasarayı 

bana tercih etti diyor. Tamam. Yani bu bakımdan Icardi’ye de teşekkür ederim. 

Şimdi Galatasaray aleyhine bilinçli bir algı yaratma koalisyonu kurulmuş olması ve bunun 

işletiliyor olması, haksız penaltılar ve kararlarda bunu çok net görüyoruz. Bizim aleyhimize 

penaltıyı gözü kapalı veren insanlar, lehimize olan penaltılarımızı vermiyorlar. Bunu bir örnek 

olarak anlatıyorum. Çünkü, çok ciddi bir algı operasyonu var. Bu algı operasyonunun amacı, 

kazansalar da, kaybetseler de hakemleri, lehine onlarca hata yapsa da hakemleri baskı altına 

almayı düşünüyorlar. Buna karşı, çok profesyonel bir karşı çalışma yapmamız lazım. Ben 

yönetimden bunu çok özellikle rica ediyorum. Çünkü bu çok profesyonel bir işe dönüştü ve bunu 

çok bilinçli olarak adım adım yapıyor Fenerbahçe ve Beşiktaş, biz yeterince karşı bir profesyonel 

bu işin uzmanlarından oluşan bir ekip kurup, bununla mücadele etmemiz lazım. Çünkü bu algı 

operasyonuna karşı, belli bir dönem sonra sıkıntı çekebiliriz. İkinci yarıda özellikle. O bakımdan 

bizim profesyonel olarak bu işin uzmanı insanlardan destek almamız ve birlik, beraberlik içinde, 

el ele tutuşarak, bu algı operasyonuna karşı bir tavır içinde olmamız lazım. Bu nedenle, bu metni 

bilerek yazdım ve size sundum. Bunu Galatasaray olarak düşünmemiz lazım. Galatasaray camiası 
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olarak bunun tedbirini almamız lazım ve bu konuda yönetimin profesyonel çalışacak ekiplerle 

işbirliği yaparak, bunu başarıyla yönetmesi lazım. Şu ana kadar başarılı olduk ama buna inatla 

devam edeceklerini düşünüyorum. O bakımdan benim ricam, bunu uluslararası alandaki 

profesyonelleriyle de iş birliği yaparak, bu konuda bir nevi 5 inci kol hareketi işi çözmemiz lazım. 

Bu çözülmesi gereken çok temel bir sorun haline geldi. 2025 yılında bunu daha yoğun 

yaşayacağız. Bizim lehimize karar veren hakemleri yok ediyorlar. Aleyhimize karar veren 

hakemleri baş tacı ediyorlar. Yani son Samsunspor maçında, iki penaltının, bütün ve daha önceki 

Beşiktaş maçında, Icardi’ye yapılan penaltının, bir futbol teknisyeni değilim, ama bir seyirci 

olarak gördüğüm kadarıyla, müthiş bir algı operasyonuyla hakemlerin baskı altına alındığı 

gerçek, buna karşı bizim inisiyatif kullanmamız için, bunu profesyonel bir desteklere ve bir 

profesyonel bir mantıkla bakmamız lazım. Bu iş, bir uzmanlık işi. Bu benim uzmanlık işim değil, 

ama bunun uzmanı olan insanlarla el ele verip, birlik ve beraberliğimi daha da güçlendirerek, bu 

konuyu çözmemiz lazım. 

Şimdi Fenerbahçe, çok atıp tutuyor ve çok da büyük konuşuyor, Ali Koç hem kendini ve hem de 

imkânlarını kullanarak bu işe destek olmaya çalışıyor, Ali Koç’a şu soruyu sorayım. Koç grubu, 

Sabancı grubu, devlet desteği olarak o sanayileri kurdular. Devletin imkânlarıyla kurdular. 

Tüpraş öyle, Ford öyle, Otosan öyle, hepsi devlet imkanlarıyla kuruldu ve onları sponsorluk 

olarak, Fenerbahçe’nin arkasına koyuyor, Otokoç’u, devletin imkânını kullanıyor. Bu, kabul 

edilebilir bir şey değil ki, haksız rekabet var burada. Sen Otokoç’u babanın parasıyla mı yaptın, 

devletin imkânlarıyla yaptın, Ford’u Gebze’de kendi imkânlarınla mı yaptın, devlet verdi sana o 

araziyi, TÜPRAŞ’ı özelleştirmeden kendi imkânlarınla mı aldın? Herkes haddini bilecek arkadaş, 

herkes sınırını bilecek. Sen devletin imkânlarını kullanacaksın, sonra Galatasarayın karşısına 

geleceksin, işte bir yapı var, ne yapısı? Sen koalisyon kurmuşsun, Hasan Arat’ı yan kuruluşun 

haline getirmişsin, Beşiktaş’ı, sanki bir Arçelik gibi bir hale getirmişsin, böyle saçma sapan bir 

düzenle, bir yapı var diyorsun. Esas yapı senin kurduğun koalisyon. Buna karşı son derece ciddi 

profesyonel ekiplerle mücadele etmemiz lazım, sessiz kalarak değil. 

Değerli arkadaşlar, ben Fenerbahçe Alkmaar mücadelesinde burada analiz ettim, size bilerek 

dağıttım bunu, AZ Alkmaar’ın yaş ortalaması 21 ve 40 milyon euroluk bir kulüp. Tek tek 

futbolcuların analizi var. İş edindim bunu, tek tek çıkardım, yaşları, oyuna girişleri ve 18 

yaşındaki arkadaşlar ikinci yarıda oyuna giriyor ve bunlar 6 yıl önce İzmir’de, genç takımlarda 

şampiyon olmuş bir takım ve oyuncular. Yani genç takım ve alt yapı çok önemli. Fenerbahçe’nin 

değeri, 161 milyon 500 bin Euro ve yaş ortalaması 29. 21 yaş ortalaması takım, AZ Alkmaar, 

Fenerbahçe’yi sürklase etti. Demek ki alt yapı ve genç takım çok önemli. Bizim alt yapımız ve 

genç takımımız, ciddi biçimde revizyona ihtiyacı var. Bir Ajax gibi, bir Bayern Münih gibi, yani 

Almanya ve Hollanda liglerindeki çalışmalar gibi alt yapıyı bir reforma tabi tutmamız lazım, 

yenilememiz lazım. Uluslararası standartlara, Avrupa standartlarına çıkarmamız lazım. Bu 

mevcut halini, bir üst kademeye, üst düzeye çıkartmamız lazım. Onun için, ben alt yapı ve genç 

takımın, çok öncelikle ele alınmasını ve Almanya ve Hollanda’dan getirilecek yöneticilerle ve 

yapılarla kuvvetlendirilmesini ve uluslararası çapta rekabet edebilecek güce ulaşmasını 

öneriyorum. Bu Galatasarayın geleceği için çok önemli. Burada Alkmaar’ı incelediğim zaman, 

size de bilinçli olarak bunu hazırladım ve sundum. Bakın 21 yaşındaki arkadaşlar ve ikinci yarıda 

oyuna girenlerin hemen hemen hepsi, Hollanda kökenli adamlar ve 18 yaş ortalaması. Takımın 
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genel ortalama yaşı, 21. Vedat sen çok iyi bilirsin bunu Almanya’dan, bizim Galatasaray 

Türkiye'nin Bayern Münih’i olmalı ve o yolda ilerliyor ve başarılarımızın da daha da yükselerek 

devam etmesini gönülden diliyorum ve ben şunu söyleyeyim. Sayın Başkanımıza da, İbrahim 

Beye de verdim, yeni bir proje üretip, sunduk. Biz bazı transferleri de Türkiye genelinde ve 

Türkiye, Galatasaraylıların dünyadaki uluslararası alandaki imkânlarını da kullanarak böyle bir 

proje ile bu problemleri çözebiliriz, transfer problemlerini. Bu anlamda hepimiz gücümüzü 

birleştirmemiz lazım geldiğini düşünüyorum. Bizim mutlaka finansal açıdan ve genel anlamda 

yeni düşünceleri ve görüşleri, projeleri üretmemiz gerekiyor ve bu anlamda çalışmalar 

yapmamız gerekiyor. Çok kıymetli arkadaşlarımız var, bunların bilgi ve birikimlerini, işte en 

arkada oturan arkadaşlarımızı görüyorum, hepsi finans dünyasının önemli adamları, burada da 

görüyorum. Bunların bütün bilgi birikimlerini bir imbikten süzüp, bir potada geliştirmemiz lazım 

ve Galatasarayın problemlerini, olabilecek problemlerini, bugün için söylemiyorum, doğacak, 

2025 Temmuzunda, Haziranında doğacak problemleri çözmemiz gerektiği düşüncesindeyim. 

Burada çok Tevfik Fikret yılını şu açıdan önemsiyorum, 2025 i. Bu Fenerbahçe ve Beşiktaş’ın 

kurduğu koalisyona karşı, en önemli, en önemli çaba, Tevfik Fikret’e Galatasaray’ın sahip çıkıp 

görüşlerini, Türkiye'nin uluslararası alanda, okullarda öğretilmesine, okunmasına katkıda 

bulunmamız lazım. Atatürk çok faydalanmış Tevfik Fikret’in görüşlerinden. Bu çok önem taşıyor. 

Onun için Tevfik Fikret yılını lütfen önemseyelim. Bizim Fenerbahçe ve Galatasaraya, biraz önce 

burada da söylendi. Ali Sami Yen’i, işte Reha Bey söyledi. Yapılan filmde pasif bir insan olarak 

gösteriyorlar. Ya pasif veya aktif olması, Fenerbahçeli olmasıyla ilgili değil ki, Galatasarayı 

kurması bile ne kadar aktif olduğunu gösteriyor. O açıdan biz geçmişimize ve tarihimize sahip 

çıkmamız gerekiyor. Geçmişimize sahip çıkarken, geleceğimizi de iyi projelendirmemiz 

gerekiyor. Geçmişe Tevfik Fikret’le sahip çıkarken, geleceğimizi de genç takım ve alt yapıyı, 

dünya çapında bir yapıya kavuşturarak, bir Almanya, Hollanda örneğinde olduğu gibi, 

Manchester City örneğinde olduğu gibi, biz genç takımı, artık dünya çapında bir yapıda ve kafada 

yönetmemiz lazım. Türkiye'nin içine sıkışıp kalıp, İstanbul'un bir semtine sıkışıp kalıp, genç takım 

ve alt yapı yönetilmez. Artık uluslararası alanda rekabet eden bir yapıya kavuşturmamız lazım. 

2022 yılında bir ligimiz vardı bizim, genç takımlar için. Referans lig. Rezerv lig, özür dilerim ve 

bunu kulüpler birliğinde Ali Koç kaldırttı. Ve bizim Burak Yılmaz filan hep oradan yetişti. Biz 

yeniden bu rezerv ligi kurdurmamız lazım. Eğer biz Galatasaray’sak, bu rezerv ligi mutlaka 

kurdurmamız gerekiyor. 3 üncü önerim de bu. Ben bunu rica ediyorum. Bütün Galatasaray 

camiasından bu rezerv ligi kurarsak, biz başarıda önümüze geçemezler, bakın 2023 yılında genç 

takımdan 8 artı 6 oyuncu A takıma geçti. Bizim başarılı teknik direktörümüz bu insanları istedi, 

ama A takımda oynatamadı. Çünkü öyle bir lig haline geldi ki Fenerbahçe’nin yüzünden, bir maç 

kaybedemiyorsunuz, bu, müthiş bir yarışa dönüştü iş, onun için o A takımda, o genç takımdan 

gelen insanları oynatamadı. Ümraniye’ye verdi, oraya verdi, buraya verdi ve bu çocuklar 

kendilerine alan bulamadıkları için ölüyorlar. Oysa Referans lige bundan çok ihtiyaç var. Burak 

Yılmaz öyle gelişti. Referans Ligden A takıma çıktı. Bizim mutlaka ve mutlaka referans ligi 

kurdurmamız, bir, gerekiyor. İki, bizim genç ve alt yapı takımlarını, Hollandalı ve Alman insanlara 

emanet etmemiz ve revize etmemiz reforma tabi tutmamız gerekiyor, iki. Üç. Bizim birlik ve 

beraberlik içinde bütün bu problemleri 2025 te karşı algı operasyonuna karşı, profesyonel 

insanlarla işbirliği yaparak çözmemiz gerekiyor. Dört, yeni projeler üretmemiz gerekiyor. Bu 
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anlamda Ali Sami Yen Spor Kompleksinde bu 60 dönümlük yeri değerlendirmenin ben 

Galatasarayın geleceği için çok önemli olduğunu düşünüyorum. Bu anlamda Sayın Başkana da 

başarılar diliyorum, biz de elimizden gelen yardımda bulunacağız. Ama bir şey ilave etmek 

istiyorum. Bizim bu projenin, stadın projesinin önce biz trafik alt yapısının planlamasını 

yaptırdık, trafik mühendislerine, iki ana kanal var burada, bir otoyol, bir de Cendere deresine 

bağlantı yolu var, viyadükle, Kadir Topbaş, Vadi İstanbul'u, damadı kurduğu için o Vadi İstanbul 

olan viyadük yolunu yaptırtmadı. Finiküler yaptılar. Ve o dönemde o finikülerle idare edin 

dediler. O da o kanalın kurulmasına engel oldu. Benim ricam, buranın giriş, çıkışının 15 dakikada 

dolup, boşalması için Cendere deresi, stat, viyadük yolunun da yapılması gerekir. Bunu da 

yönetimden rica ediyorum. Bu da çok önemli. Hepimiz için çok önemli. Çünkü bu stat benim 

gördüğüm kadarıyla, bana çok ağır eleştiriler yaptılar. Senin aklın mı yok, ne kadar 60, 52 bin 

kişilik stat dolar mı? İstanbul'un ne çöplük bölgesine Galatasarayı götürüyorsun. Mecidiyeköy’ü 

terk ediyorsunuz, sen geri zekalı adamsın diye o kadar çok hakaretler gördüm, dedim ki bakın 

arkadaşlar, Galatasarayın 5 yıl sonra, İstanbul'un yeni bir merkeze ihtiyacı var ve burada 

kurulacak tesis, yepyeni bir merkez yaratacak ve o merkez yaratıldı. Doğdu. Belki bu stat 60 bin 

kişiye çıkacak. Onun için, geliş gidiş yollarının çok iyi analiz edilmesi lazım. Sözlerime son 

verirken, Gandi’nin çok sevdiğim bir sözü var. Onu söyleyerek bitireceğim. Bu benim, 

deneyimlerimin de ve hayat felsefemin de parçası. Diyor ki Gandhi, davranışlarınıza dikkat edin, 

alışkanlıklarınıza dönüşmesin. Alışkanlıklarınıza dikkat edin, değerlerinize dönüşmesin. 

Değerlerinize dikkat edin, karakterinize dönüşmesin. Yani çok böyle tutucu, muhafazakâr, 

benim dediğim dedik, ben her şeyi bilirim, ben tek başıma her şeyi yönetirim demeyin diyor. 

Karakterinize dikkat edin, kaderinize dönüşmesin diyor, kadro işi, takım işi yapın, büyütün işi, 

çerçevesini, darlıktan, sınırlılıktan çıkarın, herkesin katılmasını, görüşlerini alın ve büyük bir 

Galatasaray yaratın diyor, Gandhi de böyle diyor, hepinize saygılar sunarım. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Sayın Işın Çelebi’ye teşekkürler. Özellikle belli bir yani 40 bin kişinin üstünde, hatta 30 bin kişinin 

üstünde bütün maçlarımızı oynadığımız için, stadın tahliye problemine gayet güzel çözüm 

önerisi de getirdi. O anlamda bir ufuk açtığı için de ben bizzat bir tribün seyircisi olarak da 

devamlı her maça gelen bir kardeşiniz olarak da teşekkür ederim, bu konuda farkındalık yarattığı 

için, duyarlılık yarattığı için. 

Ben konuşmacılarla devam etmeden, Sicil Kurulu Başkanımız bu sicil çalışmalarıyla ilgili bir 

teknik bilgi verecek. Buyurun. 

 

Sicil Kurulu Başkanı Gürkan Eliçin 

Değerli hazirun, yine sevimsiz konular mı konuşacak diyeceksiniz ama, hayır. Sicil Kurulu olarak, 

Sayın Başkanımız ve Yönetim Kurulunun da desteği ile başladığımız önemli bir projeyi sizlerle 

paylaşmak istiyorum. Görüntü, yansıtabilirse Eren kardeşim, Eren Can kardeşim. Şimdi biraz 

evvelki konuşmada değerli bakanım, tarihimize sahip çıkmalıyız dedi, İzzettin Çalışlar ağabey, 

tarihimizle ne kadar övünsek az olacağını güzel bir sunumla gösterdi. Bakın biz bizim tarihimiz 

bu. Değiştirir misin Erenciğim? Bunlar sicilde 1905 ten itibaren bulunan defterlerimiz. Yanmadı 

bunlar, hayır. Duruyor, bakın burada. Yanmaz kasalarımız var, su da geçirmiyor ama küfü 
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geçiriyor. Bakın şunları görün, devam eder misin? Evet. Devam edelim. Bu Ali Sami Yen’in bu 

arada, şu görmüş olduğunuz kayıt. Devam edelim. Evet, bir slayt daha var, onu da görelim. 

Burada ters duruyor ama fark etmez. Şimdi 1905 ten beri sahip olduğumuz üyelik arşivimizin 

durumu bu haldeyken, bunları dijitalize edebilmek mümkün değil şu anda, çünkü kâğıdı elinize 

aldığınızda dağılıyor. Dolayısıyla bir proje geliştirdik, çeşitli teklifler aldık. Daha sonra bu projeyi 

Sayın Başkana sunduk. Sayın Başkan, çok sıcak yaklaştı, hatta açık çek verdi, bu bizim tarihimiz, 

ne gerekiyorsa yapabilirsin Gürkan kardeşim dedi. Kendisine buradan çok çok teşekkür 

ediyorum, tekrar. Sonra proje Yönetim Kuruluna gitti, Yönetim Kurulundan da geçti ve son 3 

haftadır, çalışmalara başladık. Bu evraklar çok değerli olduğu için kulüpten çıkmaması gerekiyor. 

Mücellit ve restoratör arkadaşlar geliyorlar, bizim onlara tahsis ettiğimiz kilit altındaki bir 

mekânda çalışıyorlar, tek tek, sayfa sayfa, hem sayfalar temizleniyor, hem kağıtlar renove 

ediliyor, sonra da dijitalizasyonu yapılacak ve mükemmel bir duruma getirilecek, daha sonra da 

İzzettin abi gibi araştırmacıların erişimine açılacak, çünkü Hami Başkanımız, mesela Tevfik Fikret 

yılı yapalım diyor sevgili bakanım haklı olarak, Hami Başkanımızın üyemiz olup olmadığını 

bilmiyoruz. Belki bu belgeleri araştırmaya açabilir hale getirdiğimizde, belki izini bulacağız ve 

bambaşka bir yere gidecek bu araştırma. Çeşitli yayınlara kaynak olacak sonuçta bu arşiv ve daha 

da önemlisi, çeşitli müzelerimizde veya geçici sergilerimizde, sergilenecek bazı değerli 

belgelerimiz de onarılmış olacak. Bu konuyu çok önemsiyoruz, bir proje olarak, çok değerli 

buluyoruz, paylaşmak istedim. İkinci bir projemiz de yeni başlıyor, kaydı açık ve yükümlülüklerini 

yerine getirmiş olan kulüp üyelerimizin sahamızdaki maçlarda öncelikli bilet almasını 

sağlayacak, teknik alt yapının hazırlıkları için çalışılıyor. Bu durumda da passoligle kendi 

yazılımımızı görüştürebilir hale gelebilirsek, böyle bir şeyi de yapmak mümkün olacak. Bütün 

bunları sevgili haziruna, değerli haziruna sunmak istedim. Teşekkür ediyorum. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Çok teşekkürler. Saygıdeğer hazirun bendeki diğer ilk 3 konuşmacımız konuşmalarını 

tamamladılar. Sıradaki 3 konuşmacıyı anons etmek istiyorum. Sayın Erdal Günsel, Sayın Reşit 

Ömer Kükner, Sayın Taylan Özen. Sırayla, 4, 5 ve 6’ncı sırada konuşacaklar. Buyurun Sayın Erdal 

Günsel. 

 

Erdal Günsel 

Herkesi en derin saygılarımla selamlıyorum. Bizi yurt dışından izleyenler var, birkaç kişi değil, 

örneğin Londra’da çok iyi Galatasaraylı Divan üyelerimiz var. Orada güzel bir Galatasaray 

cemiyetimiz var. Bütün maçları çok dikkatli bir şekilde izliyorlar. Benim bugün sizle paylaşmak 

istediğim bir iki husus var. Fazla vaktinizi almayacağım. Birkaç dakika içerisinde toparlamaya 

çalışacağım. 4 Kasım tarihinde bu salonda, Galatasaray Sporcular Derneğinin ev sahipliğinde 

İstanbul Tıp Fakültesi, akademik kulüp katkılarıyla düzenlediği sporcu olmak, sporcu kalmak 

mottolu zirve yapıldı. Çok değerli profesörlerin bilgilendirmelerini dinledik, konularında o kadar 

profesyonel kimseler ki, isimlerinden şimdi bahsetmeyeyim. Çok önemli bilgileri birkaç dakika 

içerisinde burada toplanan sporcu kardeşlerimiz ve davetlilere sundular. Ben sporculuk 

hayatımda onlardan o gün öğrendiklerimi maalesef öğrenememişim. Şimdi o gün, dışarıda 

bulunurken, Sayın Başkan da bütün kibarlığıyla, misafirlerini ağırladı. Herkesin elini sıktı. O 
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zaman kendilerine ifade ettim. Biz Atatürk’ü sadece 10 Kasımlarda anmıyoruz, her zaman 

anıyoruz. Fakat ben bunu birçok Galatasaraylı arkadaşımla paylaştım, kimisi olumlu karşıladı, 

kimisi biraz daha az şakalı olarak katıldı. Ama ben şunu söyleyeyim, İstanbul boğazında bir tek 

Atatürk heykeli var, o da Boğazın girişinde, Kız Kulesinin karşısında, evet Sarayburnu’nda, onun 

tam karşısında, Atatürk heykeli var ama tek başına. Şimdi şunu söylemek istiyorum. Atatürk’ün 

Boğazda bir tane bizim adamızda görkemli bir heykelinin olması lazım. Öyle bir yere konulması 

lazım ki, 180 derecelik açıyla, her tarafından görülebilme imkânı var. Biz arkadaşlarımızla 

konuştuk, hatta yazışmalarımızla onun yerini bile belirledik. Şimdi tabii yönetim, bunu Sayın 

Başkan o gün olumlu karşıladı, ben söylerken dedim ki, bir Atatürk heykeli istiyoruz oraya, stada 

yapıyoruz dedi. Stadın dışında da Adaya yapalım dedi, oraya da bir tane Atatürk heykeli 

koyuyoruz dedi değil mi Sayın Başkanım? Tamam. Teşekkür ederim. Evet. Sizin sözünüz bizim 

için senettir.  

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

İlk bağışı da yapacaksınız öyle anlıyorum.  

 

Erdal Günsel 

Efendim. Evet, ilk bağışı ben yapacağım. Yazdım da bunu, oraya açılacak bir IBAN numarasına ilk 

bağışı ben yapma niyetimdeyim. Acaba benden önce davranan olur mu bilmiyorum. Şimdi bir, 

ikinci konumuz daha var. Ada konusuna gelince. Adada baz istasyonları var. Bu baz istasyonları 

çeşitli sebeplerle oradan kaldırılması lazım. Zamanında kurulmuş. Niye kurulmuş? Yani ilk başta 

gelir gelsin diye. Bu gelir doğrudan doğruya kulübün genel hesabına geliyor. Adaya en ufak bir 

katkısı yok. Reklamlar da yine aynı şekilde. Şimdi bakınız baz istasyonlarının okullara, çocukların 

bulunduğu alana, yoğun insan topluluklarının bulunduğu yere konulması istenilmiyor. Bu birçok 

şeyde var. Ulaştırma Bakanlığının öngörüsünde de var. Diğer bu işlerle ilgilenen kurumların da.  

10 metre ile 20 metre arasında elektromanyetik dalga yayıyor bunlar. Şimdi bizim girişimiz tek 

kapıdan adaya, nedir o? Motorla geliriz yanaşırız, tam orada bizi karşılayan iki tane baz istasyonu 

var. O baz istasyonlarını oradan kaldırılması gerekir diye düşünüyoruz. Bu niye kurulmuş 

zamanında? İşletmelerin de kolayına geliyor. Kuruçeşme’ye yayın yapacak, baz istasyonu, en 

güzel yer neresi? Galatasaray Adası. Galatasaray Adasından başka yer yok mu? Var. Ama 

masrafa girmek istemiyorlar. Biliyorsunuz o bizim Galatasaray Adasında, diğer Kuruçeşme çakarı 

arasındaki deniz derinliği, mesafesi, belirli. 4,5, 5 metre. Çakar oraya konulduğuna göre, iki tane 

baz istasyonu da ayrı ayrı kurumların, pek ala oraya bu teknolojiyle yatırım yapıp, direklerini 

dikerler, bizim adada etkilenmemizi önlerler. Kuruçeşme’ye de yayınlarını yapmış olurlar. Ben 

Sayın Yönetime bunu sunayım, hazır inşaat yapılırken, heykel konusunu ve bunu gündeme 

alırlarsa, çok çok iyi olur. 

Şimdi bizim bir de havuz problemimiz var. Bu havuz problemlerinden bir tanesi gündeme geldi, 

işte üye kaydı. Onu liseliler çözdü. Fakat ikinci havuz problemimiz var. Sporcuları elimizde 

tutamıyoruz. Yüzmeden 4 tane, 4 kişi, bir kişi daha gitme düşüncesinde. Başka bir kulübe gitti. 

Şimdi bunlar bizim uzun zamandır yetiştirdiğimiz, alt yapıdan gelen sporcular. Bunlar niye 

gidiyor? Şimdi ilgili birimdeki arkadaşımız, bir kısa açıklama yapar herhalde. Birtakım sorunlar 

var, maddi sorunlar değil bunlar, daha başka sorunlar var. Mesela bir tanesinde öğrendiğimiz 
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kadarıyla, yönetime ulaşamıyorlar. Ha, Sayın Başkan açık kapı politikası izliyorum diyor ama, 

Sayın Başkana ulaşmak pek kolay değil. Danışmanına müracaat ediyorlar, hayır sekreteryasına, 

dönüş alamıyorlar. Yani. Evet. Şimdi ulaşamıyorlar maalesef. Ayrılıyorlar. Buna bakınız, bir 

çözüm getirmek lazım. Biraz önce futbolun alt yapısından bahsettik. Esasında amatör sporların 

alt yapısını çok iyi ele almamız lazım. Niye? Spor kulübüyüz biz. Futbol kulübü değiliz ki. Bütün 

spor, amatör spor dallarında faaliyet gösteriyoruz. Veyahut da göstermeye çalışıyoruz. Çok 

azaldı, sayısı bunların. Atletizm vardı mesela, ne oldu bizde atletizm? Bilmiyorum.  

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Toparlayabilir misiniz? 

 

Erdal Günsel 

Kusura bakmayın, ben biraz konuşacağım, herkes burada saatler. Efendim, efendim ne dediniz. 

(Hemen biraz kısa keseceğim dediniz de onun için söyledi Başkan) Hı. Daha kısa kesme zamanım 

gelmedi. Onu ben tayin ediyorum. Siz oradan laf atacağınıza gelin burada bir konuşun. E, tabi. 

Bu biraz birikim meselesi. Şimdi yalnız bakınız, yüzücüler değil, kürekçilerden de giden oldu. Hı 

bunlar araştırılmıyor, niçin gittiler? Bunların hepsi başarılı, Türkiye şampiyonu, Avrupa'da 

şampiyon olmuş kimseler. Bunların bizim tarafımızdan yetiştirilip, başka kulüplere gitmesi pek 

kabullenilmeyecek şeydir. Yönetim bunların üzerinde hiç durmuyor. Giden gider, kalan sağlar 

bizimdir. Evet, ben kısaca bunları söyledim, Yönetim Kurulundan da herhalde benim 

söylediklerime cevap verecek. Özellikle yüzme ve kürek kısmına bakan arkadaşımız, gerekli 

bilgileri aktarırsa memnun oluruz, yoksa Cimer’e başvurup sorularımızın cevabını isteriz. Artık 

öyle geliyor, her sorunun cevabı alınmıyor. 25 tane soru soruldu, daha önce, kaç ay oldu cevap 

alınmadı. Ancak Cimer’e başvurursak, belki cevap alırız, bu da kabul edilsin lütfen. Beni 

dinlediniz, vaktinizi aldım, çok teşekkür ederim. İyi günler dilerim. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Sayın Erdal Günsel’e teşekkürler. Sıradaki konuşmacımız Sayın Reşit Ömer Kükner. 

Vakit kaybetmeyelim, Sayın Taylan Özen buyurun. Ömer Bey geldiyseniz şey yapalım. 

 

Reşit Ömer Kükner 

8859 Reşit Ömer Kükner, hepinizi saygıyla selamlıyorum. Bu konuşmama başlarken, çok 

eleştiriyor herkes beni, hep teşekkürle başlıyorsun diye, bu sefer teşekkürsüz başlayıp, 

eleştiriyle başlayacaktım ama Başkanın gösterdiği 10 Kasım törenine teşekkür etmemek 

mümkün değil. Galatasaray tarihinin en önemli günlerinden birini yaşattılar bize o gün, 

kendilerine çok teşekkür ediyorum. Müthiş bir olaydı. Galatasaray’ın Atatürk’ü anması, 

başkalarının reklamcıya yaptırdıkları ve her sene depoya kaldırıp, tekrar tribünlere serdikleri 

kutlamalara benzemez, Galatasaray kutlamaları emek gerektirir, özveri gerektirir, içtenlik 

gerektirir. Bizim farkımız burada. Bir de İzzettin Çalışlar hocama çok teşekkür ediyorum. Müthiş 

bir sunum yaptı. Olimpiyat konusunda en azından kendimin ne kadar az bilgili olduğunu gördüm.  

İzninizle eleştirilerime geçmek istiyorum. İlki zemin, Ali Sami Yen’in zemini sıkıntılı bir zemin 

haline dönüşmek üzere, ben bu konuyu hiç gündeme getirmedim bugüne kadar, çünkü bana 
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gelen bilgi, futbolcuların zeminden şikayetçi olmadığıydı. Ama Okan Hoca ilk defa Samsun 

maçından sonra, çok diplomatik bir şekilde zeminden şikayetini dile getirdi, zeminin bir şekilde 

çözülmesi lazım. Bu kadar müthiş bir takım kurduk, bu kadar başarılı gidiyor. Ben Icardi’nin 

sakatlığını zemine bağlamıyorum ama biz yine de tedbiri elden bırakmayalım. Zemin 

Galatasarayın çok önemli bir sorunu haline dönüşmek üzere, zaten dikkate alınıyordur ama ben 

de Galatasaray Divan Kurulunda bu çok önemli konuyu, kısa da olsa, gündeme getirmiş olayım. 

Değineceğim bir diğer konu, ben Galatasarayın her konuda mükemmel olmasını istiyorum. 

Galatasarayda hatanın en aza indirilmesini, mümkünse hiç olmamasını diliyorum. Bir örnek 

vereceğim, Başkan söyledi, yakında Kemerburgaz’a gidiyoruz diye, ben yaz sonunda Sayın 

Başkanımız Aykutalp Derkan’la Kemerburgaz’ı gittik, gezdik. Eylülde yetişmeyeceği belliydi, 

sezon açılışına. Ama daha sonra takım gitti bir idman yaptı orada ve arkada bir Galatasaray 

arması vardı. Değişti mi bilmiyorum? Ben bunu bir şekilde dile getirdim. Ama Galatasaray 

Kemerburgaz Metin Oktay Tesislerinde yanlış Galatasaray arması kullanılamaz. Onun 

düzeltilmesini rica ediyorum. Çok önemli bir konudur. Değineceğim bir küçük nokta daha, geçen 

hafta, daha doğrusu Pazar günü galiba. Yönetim çok güzel bir açıklama yaptı, hakemlere ilişkin, 

yine ben mükemmeliyetçi davranarak şunu söylemek istiyorum. İçeriği şahane, bütünüyle 

katılıyorum, ama orta hakem deniyor. Orta hakem diye bir kavram yok futbolda. Yıllar önce, 

herhalde 15 sene oldu diye tahmin ediyorum. Hakem var. Orta hakem, yani yazan arkadaşlar, 

ya da bir kişi yazıyorsa, lütfen terminolojiyi daha iyi bilenlere, denetleterek yayınlasınlar, orta 

hakem diye bir şey yok. Yine taraftar, yan hakem de yok. Yardımcı hakem var. Hakem ve 

yardımcı hakem var. Evet, evet. Yardımcı hakem konusunda çok yanlış yapılmıyor ama orta 

hakem diye çok yanlış kullanılıyor hâlâ. O voleybolda var galiba. Sezon başında çok doğru bir 

karar verildi. Bilet devirleri, sezon başında tanımlanmış 3’er kişiye sınırsız devredilir diye, güzel 

bir uygulama. Ben de elimden geldiği kadar maçlara gelmediğim zaman, o arkadaşlarıma birisi 

de oğlum, devrediyorum. Devredeceğim zaman da kulübe devrediyorum. Ama şöyle bir ricam 

var. Avrupa maçlarında değil, lig maçlarında değil ama kupa maçlarında acaba bunu biraz 

gevşetebilir miyiz? Onu da şöyle söyleyeyim, çeyrek final ve yarı final öncesi maçlarda, çünkü 

geçtiğimiz sezonlarda, kupa maçları oynanırken sıkıntı oluyordu, yani biz artık 45 bin ortalama 

ile oynuyoruz. Daha düşük oluyordu ve o dönemde özellikle sosyal medyada örgütlenip 

öğrencilere devir kampanyaları açılıyordu, bunun eğer mümkünse, kupa maçlarını, söylediğim 

gibi, çeyrek final ve yarı final öncesi maçlarda tekrarlanması çok doğru olur. İnsanları 

Galatasaraya bir şekilde kavuşturmuş oluruz. 

Mehmet Büyükekşi federasyonunun çok doğru bir uygulaması vardı. Yabancı VAR uygulaması, 

artı VAR ile sahadaki hakemin konuşmalarının deşifresi, onun sayesinde geçen sene ne tür 

rezaletler yaşandığını gördük, benim kısa dönemde yönetimden ricam, yabancı VAR konusunun 

tekrar gündeme getirilmesi. Artı, bu konuşmalarda ne kadar niteliksiz ve ne kadar bilgisiz 

oldukları anlaşılan hakemler konusunda gerekli önlemlerin alınması. Eskiden şöyle bir şey vardı, 

yakından gelen top, ele değerse penaltı olur olmaz diye, şimdi yukarıdan, minare boyundan 

gelen topun düşmüş olmasının işte yağmur damlası mı, göz yaşı damlası mı bir şey diyorlar. Ona 

çevirdiler, yani her seferinde kural esnetiliyor. Bu tür hakemlerin mümkün olduğunca daha az 

görev almasının sağlanması gerektiğini düşünüyorum. 
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İbrahim Hatipoğlu kardeşim burada mı ona küçük bir seslenmede bulunmak istiyorum ama bir 

şekilde ulaşır.  

Dünyada en kanlı savaşlarda bile savaşan taraflar arasında dirsek teması olur. Bunu biliyoruz. 

Ben ikinci dünya savaşında, herkes birbiriyle görüşüyordu, doğrudan ve dolaylı, benim 

hatırladığım dünya tarihini etkileyebilecek en önemli olay, 1962 Küba füze krizidir. Sovyet 

donanması, Küba’ya geliyor, ondan sonra Amerika işte atom bombası kullanırım diyor, ama tam 

böyle Küba’ya yaklaşılırken Kruşçev’le, Kennedy, galiba Robert Kennedy var arada, ikisi 

konuşarak o işi çözdüler ve Türkiye'de bu işin çok büyük bir parçasıydı. Pazarlığın bir tarafında 

da Türkiye'deki üslerin kullanımı vardır. O açıdan bunu bilerek söylüyorum. Karşımızdaki 

insanlar çifte örgütlenmenin kalıntılarıdır. Şantaj, montaj, kayıt, gibi konularda uzman kişilerdir. 

İbrahim Hatipoğlu lütfen çok dikkat etsin. Benim bir şeyim var, bir kere daha burada 

söylemiştim. Tek başıma hayatta görüşmem, böyle kritik konuları, mutlaka yanında İbrahim 

Beyin birileri olsun. Bence hiç görüşmese daha iyi, muhatap almasa çok daha iyi. 

Şimdi Galatasaray Başkanları, çok değerli insanlar, biz seçiyoruz onları. Galatasaray Başkanları 

genel kurul toplayıp, stadyumun adını, Atatürk stadyumu yapacağım deyip, aradan 1,5 sene 

geçmesine rağmen, en ufak bir aksiyonda bulunmazlar. Çünkü bilirler ki, Galatasaray Başkanları, 

aynı kentte Atatürk ismini taşıyan iki tane stadyum olmaz. Burada olimpiyat stadı var. Atatürk 

Olimpiyat stadı var. O varken, başka bir stadyuma Atatürk adını veremezsiniz, bunu da 

bilmemeleri mümkün değil. İlk okuldaki çocuklar bile bunu biliyorlar. Sadece, ben algı lafını 

sevmiyorum ama, doğru olmayan bir hareket tarzı diyelim. Bir şey daha var. Galatasaray Başkanı 

yine, Türkiye'nin her yerinden hatta yurt dışından da insanları stadyuma toplayıp, ligden 

çekilmeyi oylatacağım deyip, sonrasında kendi doğum günü pastasının mumunu üfletmez. 

Şimdi sıralamayı, insicamımı bozmamak için yapmaya çalışıyorum. Şimdi Florya küçük bir kuş, 

ötücü bir kuştur. Hep onu ben çiçek zannederdim ama flowerdan dolayı, florya kuş, kanarya da 

kuş ve bunların suyu var, Florya suyu var, kanarya suyu. Kanarya suyunu çocukluktan şöyle 

hatırlıyorum. Babam kanarya meraklısıydı, çok güzel kanarya beslerdi. Arada bir böyle küçük 

şişeye, kanaryanın içtiği sudan, şişeye doldurup, birilerine götürürdü. Bir, iki, üç, sonra sordum, 

babacığım niye götürüyorsun dedim onu, dedi ki bir inanç var. Kanarya suyu içenlerin çocukların, 

kekemeliği biter. Böyle bir şey olmadığını gördük. Kanarya suyu içenlerin kekemeliğinin 

bitmesinin, bilimsel açıklaması yok. Ama kanarya suyunu içenler, geldikleri yapının hemen 

şeklini alıyorlar. 45 milyon verdikleri adam bir papağanın söyleyeceği lafları, tekrarlayarak, 

senede 22,5 milyon euroyu cebine koyuyor, herhalde kanarya suyudur diye diyorum. Çünkü 

öyle bir gelenekleri var. Yani futbolcu dahil, yönetici dahil, teknik direktör dahil, hepsi o suyu 

içtikleri zaman, bir formasyona ulaşıyorlar. Florya suyunu içenler ise, burada görüyoruz, 

dünyanın en büyük santrforları, sete çıkıp amigoluk yapıyor, maçtan sonra hepimize üçlü 

çekiyor, özellikle son maçtan sonra yaşananlar müthişti, Galatasaray açısından. Florya suyu diye 

bir şey var. 

Yapı, yapı diyorlar, yapının ne olduğunu ben söyleyeyim. Türkiye Futbol Federasyonu yönetimi, 

Başkanı, ikinci Başkanı dahil, MHK, Merkez Hakem Kurulu, PFDK, Tahkim artı Temsilciler Kurulu, 

hepsinin somut eylemlerine bakınız, bunların hepsi, belirli bir takımın kayırılmasına, müsaadeye 

en fazla mazhar ülke konumuna gelmesine yol açıyor, mesela Temsilciler Kurulu, Galatasarayın 

her maçında en az 10, 12 blok kapatıyor. Hatay maçında galiba, 40 bloktu. Tam hatırlamıyorum, 
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geçen seneki 4-0 lık Hatay maçı. 40 blok kapatmışlardı, başka kulüplerde, başka takımlarda böyle 

ceza uygulanması yok. O bir kere taraftarın şeyini bozuyor, homojenliğini bozuyor, yani onlar da 

Galatasaraylı gelenler ama, kapatılan bloklar daha çok Galatasarayın en dinamik unsurlarının 

olduğu yerler.  

Mehmet Helvacı çok güzel bir noktaya değindi yazısında, kimse seyretmiyor diye, samsun 

maçında Davinson Sanchez, Abdülkerim Bardakçı, 54 saniye galiba, klibi. Benim gördüğüm bir 

Twitter hesabında 5,4 milyon, diğer bir hesapta 3,5 milyon kez izlendi. Kendi takımın izlenmiyor 

diye, kendi takımın oynadığı futbolla insanları cezbetmiyor diye başta Galatasaray olmak üzere, 

2, 3 kulüp daha var, onların oynadığı futbola saygısızlık etmek kimsenin haddi değil, ne kadar 

düşüşte olursa olsun, futbola saygısızlık etme konumuna düşmesine ben üzüldüm şahsen. 

Işın Bakanım, Sayın Işın Çelebi Bakanım söyledi, alt yapı konusunda bir şey yapmamız lazım diye, 

ben bir kulübün adını ilk defa burada anacağım. Fenerbahçe şu anda, idari kadro, teknik kadro 

ve oyuncu seçimi açısından müthiş bir yerde. Alt yapıda, en küçüklerden en büyüklere kadar 

yani bunu söylerken, çok üzülüyor, acı duyuyorum. Bir zamanların futbolcu yatağı olan 

Florya’ya, ciddi rakip olmak üzereler ve çok ciddi çalışmalar yapıyorlar. 

Şimdi oraya girmeyelim ama yani bir iki oyuncu hariç, bu seneki transferler doğru transferler, 

yani hakları da var. Bir de izninizle, sizlere saygısızlık olmasın, ceketimi çıkaracağım. Yok 

İmamoğlu gibi kolları sıvamayacağım. Böyle koyabilir miyim? Son maça bu kıyafetle geldim, 

genelde ben formalı gelirim ama, Mauro Icardi, şu anda ben 1963 yılındaki kendi halimi 

yaşıyorum, milyonlarca çocuk bu 9 numara, bu isim sayesinde Galatasaraylı oldu. Birinci dalga 

Metin Oktay’dır, ikinci dalga, pardon, ikinci dalga Brian Birch’dür, üçüncü dalga Jupp Derwall’dir, 

dördüncü dalga Fatih Terim’dir ama, bir kere daha söyleyeyim, ben Hagi’yi çok sevdiğim için ona 

Fatih Terim-Georghe Hagi dönemi demiştim. Beşinci dalga da Mauro Icardi’dir. Mauro Icardi’nin 

ne yaptığını umarım bundan 30 sene sonra, 40 sene sonra Galatasaraylı yaptığı çocuklardan 

birisi gelip, işte ben 8’inci dalgayı, 9’uncu dalgayı görüyorum diye anlatmasını umuyorum, 

muhtemelen aramızda çok az insan o yılları görecek ama, Mauro Icardi sadece bir futbolcu değil, 

Galatasarayın geleceğinin belirlenmesi açısından ve Galatasarayın arayı bu kadar açmasını 

sağlaması açısından, Galatasaray etrafındaki sevgi halesinin bu kadar büyümesi ve taraftar 

bazını geleceğe taşıması açısından çok önemli bir insan, benim adım hıdır, elimden gelen budur, 

sevgili Mauro Icardi senin sadece kıyafetinle moral vermeye çalışıyorum. Mauro Icardi bir an 

önce dönsün, bizi kendisinden ve ‘aşkın olayım’dan mahrum bırakmasın. Hepinize saygılar 

sunuyorum. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Sayın Reşit Ömer Kükner’e teşekkürler. Anons etmiştim, sıradaki konuşmacımız Sayın Taylan 

Özen. 

 

Taylan Özen 

Sayın Divan Başkanım ve Sayın heyeti, Sayın Kulüp Başkanım ve Sayın Yönetim Kurulu, Sayın 

Galatasaraylılar, 10797 Taylan Özen. Sayın Başkanım bugünkü konuşmamda önümüzdeki 

dönemde, bizleri beklediğini düşündüğüm bir mesele ve bu mesele eğer meydana gelirse, 

gelmeden alınabilecek önlemler hakkında düşüncelerimi belirtmek istiyorum. 
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Sayın Başkanım, bu yılın ocak ayında yine burada söz alıp, camiamızda şeffaf biçimde yürümediği 

düşünülen konularla ilgili olarak, devreye fısıltı gazetesinin girdiğini, bunun zaman zaman 

dedikodu ve hatta iftira düzeyine kadar ulaşabildiğini söylemiştim. Buna örnek olarak da biletler, 

kombineler, kombine satışlar, yurt içi ve yurt dışı deplasman biletleriyle ilgili, bunların nasıl 

satıldığı veya dağıtıldığı, nasıl paylaştırıldığı ile yani nasıl organize edildiğiyle ilgili eğer varsa 

kuralların ayrıntılı biçimde açıklanmasının çok yararlı olacağını ve bazı yanlış anlamaların ve 

yanlış anlaşılmaların ve bazı yanlış anlatımların önüne böyle geçilebileceğini önermiştim. Tabii 

ki eğer buna dair net bir mekanizma yok idiyse, önce bu tesis edilmeliydi, sonra açıklaması 

yapılmalıydı. Sayın Başkanım açıkçası var mı yok mu? Bunu öğrenemedik. Konu gitti, gitti, öyle 

bir dallandı, budaklandı ki, biliyorum bir sürü işiniz arasında buna yeterince eğilemediniz, ya da 

tevdi ettiğiniz kişiler yeterince emek sarf etmedi ve bu konu bir şekilde halledilemedi ve sonra 

ne oldu? Konu gitgide çetrefilleşti ve biletler konusu öyle bir yere vardı, öyle dallandı, 

budaklandı ki, Galatasarayın en güzel anılarından birisi olmayan kapalı bir Divan oturumu 

yapmak durumunda kalındı. Tabii ki o toplantıya dair hiçbir ayrıntıdan bahsetmeyeceğim. Ancak 

bunun ihmal edilen bir gereklilik yüzünden başımıza geldiğini de söylemek durumundayım. 

Eminim bunu siz de kabul edersiniz Sayın Başkanım, ama hepimiz biliyoruz ki, bu böyle olmak 

zorunda değildi. Bu konuya zamanında ve gerektiği gibi müdahale edilebilirdi. Bu konuda yasal 

ve yönetsel süreçler işliyor ve en kısa zamanda sonuçlanacaktır ve bu kadarıyla anımsamak şu 

an için yeterli. 

Şimdi kendi gözlemlerim neticesinde öyle görüyorum ki, Sayın Başkanım, yakında buna benzer 

bir konumuz daha olacak. Kulübümüzün en yüksek istişare organının bir üyesi olarak ben sizi 

tanıdığım kadarıyla, eminim ki bunu mutlaka duymak istersiniz ve bu kez olayların az önce 

anlattığım şekilde, ilerlemesine izin vermeyip, gereğini yapacaksınız veya yaptıracaksınız. 

Önümüzdeki dönemde camiamızı en çok meşgul edecek konulardan birisi olacağını 

öngördüğüm bu konu, bu aday konu, transferler Sayın Başkanım. Başkanım, transfer maliyetleri 

konusunda, hemen hemen her Başkan gibi, siz de bol bol eleştiriliyorsunuz, ancak ben bunu aşırı 

kritik bir durum olarak değerlendirmiyorum. Madem camiamız sürekli olarak şampiyonluklar 

istiyor e tabii 3 sezon önce devraldığınız enkaza karşın, tıpkı 2010-2011 sezonundan devralınan 

enkazda da olduğu gibi, yeni ve yetkin bir takım oluşturularak yapılacak bir şey yoktu. Yüksek 

maliyetli oyuncular alınarak gerçekleştirilebilirdi. Burada tek önemli mesele, transfer edilip de 

hiç verim alınamayan ya da çok az verim alınabilen oyuncular olabilir. Ancak ilginç bir şekilde bu 

konuda şu ana kadar siz ve diğer ilgililer ya da yetkililer yeterince eleştirilmediniz. Finansal olarak 

işler iyi gitmiyor demek istemiyorum. Ama ilk geldiğinizde verdiğiniz bence en önemli söz olan 

Bankalar Birliği anlaşmasından henüz çıkamadık. Yani evet, bence de öyle batık vesaire değiliz 

ama finansal olarak istediğimiz yerde de değiliz, bunu da kabul etmemiz gerekiyor. Önümüzdeki 

sezon gelirleri Euro bazında bu seneden yüksek olmayacak ve camianın hiç de azımsanmayacak 

bir kısmı, sizden bugünlerde piyasa değeri 75 milyon Euro olan bir oyuncuyu almanızı beklemeye 

başladı ve bu konuda bir, bu yönde bir kamuoyu oluşmaya başladı. Ben de kendisini çok 

beğeniyorum ve çok çok önemli buluyorum ama olacak iş değil kabilinden değerlendiriyorum. 

Zira Florya’dan elde edilecek gelirin veya herhangi bir başka gayrimenkul projesinden elde 

edilecek herhangi bir gelirin transferlerde kullanılmaması gerekiyor. Umarım yanılırım, umarım 

bu mesele çözülecekse de kulüp kaynakları kullanılmadan çözülür ve hepimiz çok mutlu oluruz, 
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ancak dediğim gibi, TL kazanıp, Euro harcayan bir spor kulübü olarak önümüzdeki sezon çok 

daha zorlu bir döneme gireceğiz. 

Sayın Başkanım bu konunun 1, 1,5 yıl içinde, yani sizin görev süreniz kapsamında, yine başka 

bazı tatsız olaylara, neden olmaması adına, kulübümüzün transfer mekanizmasının nasıl 

çalıştığının, şeffaf bir şekilde anlatılmasının çok faydalı olacağı görüşündeyim. Transfer nasıl 

başlar, hangi adımlardan geçilir, karar mekanizmasında hangi yöneticiler, belki de komiteler, 

bilemiyorum, nereye kadar etkilidir ve yetkilidir? Nihai kararlar nasıl oluşturulur ve başka neler 

yapılır, yaşanır? Bunları camiayla paylaşmanız artık büyük önem arz etmektedir. Bilginin olduğu 

yerde, dedikodu ve itham olmaz. Bu en çok sizin yararınıza olacaktır ve tabii bunu yapmazsanız, 

açıkçası ne olacağını siz benden çok çok çok daha iyi biliyorsunuz. Siz bu işi istediğiniz kadar iyi 

yapın, birkaç kişi bir araya gelip, bazı gruplarda, şurada, burada, herhangi bir şekilde aman ya 

işte 3, 4 kişi kendi kafalarına göre kararlar veriyorlar işte minvalinde söylentilere ve iddialara 

maruz kalacaksınız. Bununla doğrudan bağlantılı çok önemli bir diğer konu da, kulübümüzün 

scouting departmanı, bu departman nasıl çalışır? Ünal Aysal Başkan zamanında yeniden 

yapılandırıldıktan sonra, ne gibi değişimler geçirmiştir? Görevi, hangi işleri kapsamakta ve 

mesela son 10 yılda hangi başarılı işleri yapmıştır? Bunlar eğer varsa da ve tatmin edici 

seviyedeyse de camia tarafından pek de bilinmiyor. Ben biraz kendim el yordamıyla yokladım, 

haksızlık etmek istemiyorum, çok iddialı konuşmak istemiyorum. Ama gereğinden fazla kapalı 

bir kutu bu departman. Bunu söylemem gerekiyor. Dolayısıyla ilginç ve merak uyandıran bir 

durum. Sayın Başkanım, bu sorularımın hepsi, alt yapı takımlarımız ve oraları yöneten 

mekanizmalar için de geçerlidir. Alt yapımızdan, tatmin edici sonuçları, yani A takıma yükselecek 

yeterince çok oyuncuyu ne zaman çıkarmaya başlayacağız? Ya da çıkardıklarımızı nasıl 

kullanacağız? Eminim siz de benim gibi bunun çok önemli bir konu olduğunu kabul ediyorsunuz, 

biliyorsunuz.  

Sayın Başkanım, makul bir süre içinde camiamızı bu konularda bilgilendirmenizi istirham 

ediyorum. Sayın Galatasaraylılar, beni dinlediğiniz için teşekkür ederim. Saygılarımla. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Sayın Taylan Özen’e teşekkürler. Saygıdeğer hazirun, 108 Divan, 12 kulüp üyemiz oturumumuza 

bugün katıldı. Ama şu anda görüyorum salon büyük ölçüde boşalmış durumda. 7 misafirimiz ve 

1 değerli basın mensubumuz vardı. Şimdi ben 7 inci, 8 inci, 9 uncu ve 10 uncu konuşmacılarımızı 

isim olarak şey yapıyorum, söylüyorum. Sayın Ömer Saim Oğuz, sizi kürsüye davet edeceğim. 

Sayın İbrahim Göknar, görüyorum. Sayın Ayhan Özmızrak, kameranın arkasında. Tamam. 

Teşekkürler. Sayın Ayhan Yeğinsu, oradan oraya geçtiniz tamam. O zaman Sayın Ömer Saim 

Oğuzu kürsüye davet ediyorum. 

 

Ömer Saim Oğuz 

Efendim çok geç oldu, Sayın Divan, Sayın Yönetim Kurulu Başkanı, üyeleri, sevgili üyeler, benim 

önceden hazırladığım konuların bir kısmı, benden önceki konuşmacılar değindi, yalnız çok 

önemli bir konu var. Son 2 haftadan beri, beni birkaç kişi aradı, telefonla ve sokak satıcısı 

edebiyatı ile Galatasaray Kulübünden aradıklarını ve kendi, bana işte, forma, dergi vesaire teklif 

ederek, değişik meblağlarda paralar istediler. Ve tabii burada da kullandıkları konu Osimhen’in 
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transferi. Bunun için bu oluşturacağımız fon da transferde harcanacak dendi. Ben peki size 

döneceğim dedim. Ama bana sanki dolandırıcı gibi geldiler, konuşmalarından onun için sizinle 

bunu paylaşmak istiyorum ki, bu tip konuşmacıların, şeylerin, eğer doğruysa, böyle bir şey varsa, 

eğer yönetim bu transfer için böyle bir yolu seçtiyse, ki olabilir, üyelere, taraftarlara gidebilir 

kulüp, ama seçtikleri kişi ve yöntemin çok yanlış olduğunu ifade etmek istiyorum. Bununla ilgili 

olarak Yönetim Kurulundan da bilgi talep ediyorum. 

Efendim bunu televizyon başında, bizleri dinleyen tüm taraftarlara da dikkatli olmalarını 

söylüyorum. Eğer benim düşüncem doğruysa. Efendim diğer bir konu, hepimiz Divan üyesiyiz, 

Galatasaray Kulübünün en yüksek makamı olan Divanın üyeleri olan bizler, ister istemez 

dışımızda çok değişik bir farkındalık oluşturuyoruz. Özellikle yakınlarımız bazı maçlarda, 

bizlerden bilet istiyorlar. Tabii bilet için bir ayrıcalığımız olmadığından, passoligin işte o günlük 

şeyine gidiyoruz ve maalesef bunlarda da çok başarılı olamıyoruz, yetişemiyoruz, alamıyoruz. 

Dolayısıyla Divan üyelerine belirli bir kontenjan açılmasını rica ediyorum. Şöyle ki, bu yanlış 

anlaşılmasın, biletler satışa sunulmadan önce, belirli bir kontenjanla Divan üyelerine bu teklif 

edilebilir. Divan üyeleri de ki burada bir parantez açıyorum, en büyük şikâyetimiz, Divana 

katılımın çok zayıf olduğu şeklindedir. Divana katılan üyelere öncelik vermek kaydıyla, böyle bir 

uygulama yapılabilir ve bu da Divanın daha cazip katılım anlamında, daha cazip hale gelmesini 

sağlayabilir diye düşünüyorum. En son Samsunspor maçında, maalesef ben yetişemedim. En 

son verilen biletler vip biletleriydi, kalın. Onlar da 10 bin lira civarındaydı. Şimdi tabii bizler de 

çok zor durumda kalıyoruz, talep eden kişi karşısında. Doğal olarak bu biletleri biz hediye etmek 

istiyoruz onlara, parasını biz ödeyerek, ama şimdi 10 bin liralık bir bileti de bilmem kaç kişi 

burada kendisi alır, hediye eder. Bu da ayrı bir soru işareti. Dolayısıyla bu konuya da 

dikkatlerinizi çekmek istiyorum. 

Efendim bir konu daha var. Bu beni son derece rahatsız eden bir konu ve aşağı yukarı herkes de 

bunu kullanıyor. Ali Sami Yen Galatasaray’ı kurduğu zaman, Türk olmayan takımları yenmek 

üzere kurduğunu belirtmişti. Ama şimdi durum öyle bir şey değil, Sayın Divan üyeleri, Ali Sami 

Yen şunu söylemedi. Türk olmayan takımları Türk olmayan oyunculardan kurulu takımla yenmek 

gibi bir mottosu yoktu onun ve şimdi ben özellikle herkesten şunu rica ediyorum. Bu lafı 

ağzımızda olağan hale getirmeyelim. Çünkü şu anda çok farklı bir konumdayız. Türk olmayan 

takımları, Türk olmayan oyunculardan kurulu takımla yenmek. Ali Sami Yen böyle bir şey 

söylemedi. Ama biz bunu devamlı tekrar ediyoruz. Bunu da özellikle rica ediyorum. Kayıtlara 

geçmesini de rica ediyorum. Diğer beni rahatsız eden konu ise, bunu belki biz önderliğini 

yapacağız, İstiklal Marşının okunması. Türk olmayan, çoğunluğu Türk olmayan, oyunculardan 

kurulu oyuncuların önünde biz istiklal marşını söylüyor, doğal olarak bu oyuncuların milli marşı 

olmadığı için gereken veyahut da bizim beklediğimiz saygıyı göstermiyorlar. Buna da bir çözüm 

bulunması lazım. Yani bu lakayıt ve laubali durum beni son derece rahatsız ediyor, tahmin 

ediyorum sizleri de rahatsız ediyordur bu konu. Bu konuda ilgili olarak da kamuoyu 

oluşturmamız lazım, ne yapılabilir? Tabii ki İstiklal Marşımızı söyleyelim. Belki oyuncular sahaya 

çıkmadan önce söylenir İstiklal Marşı. Ondan sonra çıkarlar, selamlarlar. Bu lakayıt durumda 

kalmayalım.  

Efendim alt yapı başta Sayın Bakanımız olmak üzere, arkadaşlarımız değindi, en önemli 

konulardan bir tanesi, ona da katılıyorum. Onun çok fazla detayına da girmek istemiyorum. Ama 
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tek bir vurgu yapmak istiyorum müsaadenizle. Alt yapı oyuncularını yetiştirebilmemiz için onlara 

süre vermemiz lazım. Özellikle önemli maçlarda. Ama maalesef teknik direktörler öyle bir 

kazanma baskısı altındalar ki, bu cesareti gösteremiyorlar. Bir oyuncuya ne kadar çok süre 

verirseniz, o oyuncu kendini o kadar gösterir. Son 5 dakika içerisinde verdiğiniz süre, o 

oyuncunun kendini ispatlamak için çok bilinçsizce yaptığı hareketlerle dolu oluyor ki, bu 

oyuncuyu da zaten kazanmadan belirli bir süre sonra kaybediyoruz. Örneğin Yunus’u alalım, 

Yunus Leicester City’ye kiralandı. Ben kendisi ile dolaylı olarak iletişim kurmuştum, o tarihlerde. 

Şunu gördüm, Yunus tamamen kendisini yetiştiren bir futbolcu, Leicester’de, buradan kendi 

koçunu götürdü beraberce, aynı evde kalıyorlardı ve özel koçlar, teknik anlamda tutarak, kendini 

geliştirdi, o verilen çok ufak mini zamanlarda, kendini göstererek, takımda bir yere geldi ve ben 

inanıyorum ki, yunus gibi çok değerli alt yapı oyuncularımız var, örneğin çok büyük gelecek vaat 

eden Efe’ye şu güne kadar bir dakika bile süre verilmedi. Bunların hepsi tabii tartışma konusu. 

Ama burada en önemli olan şey, taraftarın eğitilmesi, sabırlarının kontrol edilmesi, bence 

Galatasaray Kulübü olarak taraftarlara bununla ilgili olarak bir eğitim verilmesi, sabır eğitimi 

verilmesi, çünkü orada alınacak en ufak bir mağlubiyette, her şey ters yüz oluyor, dolayısıyla 

hiçbir teknik direktör de bu riski almak istemiyorum doğal olarak, efendim benim size söylemek 

istediklerim bu kadar, sabrınız ve beni dinlediğiniz için teşekkür ediyorum. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Sayın Ömer Saim Oğuza teşekkürler. Sayın İbrahim Göknar, buyurun. 

 

İbrahim Göknar 

Sayın Divan Kurulu Başkanım ve Sayın Divan kurulu heyeti, Sayın Yönetim Kurulu üyelerimiz, çok 

değerli Galatasaray hazirunu, ben bugün söz almayacaktım, ancak son anda karar değiştirdim, 

Başkanımdan da söz hakkı rica ettim, teşekkür ederim. Özellikle Yönetim Kurulu üyelerimize, 

ikinci Başkanımıza ve diğer üyelere çok teşekkür ederim. Buradan başlamak istiyorum. Çünkü 

bizim Divan toplantılarımız mutat, ajandası belli. 1,5’ta başlar, 5, 6, biter. Her zaman böyledir. 

Daha önceki yıllarda hatırladım, belirtmiştim. Bugün yine aklıma geldi. Şu anda 108 dediniz 

yanlış hatırlamıyorsam açılış, sayımız.  

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Açılış 82’ydi. Katılımlar oldu.  

 

İbrahim Göknar 

82, 108’e çıktı. Bravo. Şu anda da ben sayıyorum 30 kişiyiz. Öncelikle hem Yönetim 

Kurulumuzdaki bu değerli üyelere, hem de sizlere, özellikle sizlere, yani burada durup ve sonuna 

kadar Galatasarayı dinleme zahmetinde bulunduğunuz için çok teşekkür ediyorum. Şimdi benim 

asıl söz isteme sebebim, bugünün en önemli tartışma konusu olan, sicil, üyelik konusu. Tartışma 

konuşuluyor, algım o şekilde, tabii, yani böyle bir şey yok ama benim burada otururken, algım o 

şekilde oluştu. O konu hakkında birkaç bir şey söylemek istiyorum. Önümüzdeki toplantıya 

bırakmadım, yani bir sonraki Divan toplantımıza, sıcağı sıcağına bu hususu bugün burada 

belirtmek için söz aldım. Şimdi Galatasarayın tüzük konusu, üyelikle çok ilişkili olarak tabii 
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söylüyorum. Yine bugünün konusu değil. Tekrar oluyor konuşmalar ama, o da ayrı bir olay. 

Çünkü bu toplantılarımıza her katılımda, yıllardır bu kürsüden sürekli aynı konular hakkında 

mükerrer şeyleri devam ediyoruz, konuşuyoruz. Lütfen, lütfen, buradan da istirhamım bu 

kürsüye geldiğiniz zaman, malum problemlerimizde çözüm üretici önerilerimizi birbirimize 

aktarırsak, herhalde çok daha doğru olacağı kanaatindeyim. Bugün de yine konuşmalarda 

dinlediğim, yıllardır dinlediğim konular. Şimdi tüzük konumuza baktığımız zaman, 8 yıldır tüzük 

konuşuyoruz, tüzük tadilatı konuşuyoruz, orada 165 tane madde var, yenisinde belki değişmiş 

olabilir. Şu anda tam aklımda değil. (Madde sayısı aynı.) Aynı mı efendim? Tamam. Şimdi evet, 

hemen geçeyim, Başkanın da söylediği gibi, genel anlamda, 15, 20 madde önemli. Yani tek bir 

madde değil, tek başına üyelik maddesi değil. Tek başına üyelik deyince orada da Sicil Kurulu 

Başkanımızı görüyorum, Eliçin Bey, bir önerim olacak naçizane. Şimdi her yıl yapılan bu üyelik 

müracaatları, artık dijital ortamın da verdiği rahatlıkla, çünkü her türlü e-mail, telefon vesaire 

işleniyor tabii, üyeyi yapan ve referansları açısından, e peki yıl bitiyor. Hiçbir yazı yok. Bu dönem 

üye olamadınız, ilginize teşekkür ederiz, bir sonraki dönem tekrar şeylerinizi bekleriz diye. Bunu, 

bunu yapmak çok kolay, bu bir size söylemiyorum, lütfen yanlış anlamayın ama genel anlamda 

söylüyorum. Bu bir Galatasaray nezaketi olması lazım. Sonuçta bir üyelik müracaatı yapılıyor. İki 

de referans alınıyor, aynı üye öteki sene gidiyor, bir başka yine bana imza verir misin diyor. Bu 

çok büyük bir hata oluyor. Şeyi bir tarafa geçtim, yani o, bu, şu. Yani dolayısıyla bu, bu ince 

nokta. Sicilden üyelere gelecek olan nihai durum, son derece önemli. Bir de bir başka oradaki 

serzenişim, küçük serzenişim, hani siz şu anda başkansınız diye diyorum. Kimin üye olduğunu 

ben daha önceden öğreniyorum. Sizden filan değil, kulağıma gelen. Bu arada parantez içinde 

söyleyeyim, benim de büyük kızım 5 sene bekledi. Sesimi çıkarmadım. İkincisi 4 senedir bekliyor, 

sesimi çıkarmıyorum. Sesimi çıkarmıyorum. Ama, ama bu işleri sayılardan ziyade, bu küçük ama 

çok önemli detaylara da dokunmamız lazım diye inanıyorum. Şimdi son olarak, kısaca 

keseceğim. Sevgili Aykut Başkan, çok, çok önemli bir şey söyledi, tüzük konusunda, dedi ki artık 

biz üstleniyoruz. Benim anlayışım tabii. Biz 5 komite kuruldu, o oldu, bu oldu, her şey oldu, hep 

beraber yaşadık. Bunu 31 Mayıs 2025 tarihinden önce, sadece üyelik değil, eğer çünkü sadece 

üyelik olursa, biz artık sürekli her bir maddeye genel kurul yapamayız. Ben daha önce bahsettim, 

oranın en kritik maddesi, 85’inci maddedir. Çok uzundur, çok detaylıdır. Bunların hepsini 

görüştük, dolayısıyla bizim genel anlamda, o 15, 16 maddeyi içeren, bir kere de doğru dürüst, 

her ne ise, sanıyorum yöntem belirliyorlar. Ama lütfen Başkanım, lütfen. Bu son sözünüz olsun. 

Eğer değerli Kulüp Başkanımız da olsaydı, ona da hitaben söyleyecektim. Çünkü siz ve değerli 

Başkanımız bundan 4 ay önce ben bu kürsüdeyken söz verdiniz, bunu yapacağız diye, geçtiğimiz 

sene de verdiniz. Dolayısıyla artık bu lütfen son olsun. Biz bunu her anlamda yapabilecek 

kapasitede bir camiayız, hiçbir sıkıntımız olamaz, dolayısıyla hiçbir şaibeye gerek kalmadan, 

bunu lütfen yapalım. Önümüzdeki ilk çeyrekte yetişiyorsa, tüzük genel kurulumuzu yapalım ve 

bu konuyu kapatalım. Dinlediğiniz için çok teşekkür ediyorum. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Teşekkürler, o şu anda geçmişteki tüzükler, tüzük tadilatları ve bu kulübün 2010 yılından beri 

içine düştüğü bir kaotik durum, ibra, ibrasızlık süreçleri, dolayısıyla bu travmalar bir tüzüğe el 

sürenin eli yanar şeklinde Galatasaray kamuoyunda bir algı yarattı. Bunu da elbirliği ile kırabiliriz, 
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ortak akılla, sağ duyu ile Galatasarayın dinamikleri ile ama her şeyden önce bir uzlaşma 

kültürüyle. Eğer, çünkü en ufak bir şeyde, bir toplanmayan genel kurulun da bir travması oldu. 

Ben işin maddi boyutunu bırakıyorum. Yani o salona kira verilmiştir, işte ödeme yapılmıştır, para 

sokağa atılmıştır, işin o kısmı kolay kısmı. Prestij kaybıdır, bir toplantıyı toplayamamak. Yönetim 

açısından değil, bütün üyeler açısından, hepimizin içine bir dert olmuştur. Dolayısıyla ben bu 

konudaki duyarlılığı için de Sayın İbrahim Göknar’a, Divan üyemize çok teşekkür ederim. Sicil 

Başkanımız bir katkıda bulunmak istiyor. Sayın Ayhan Yeğinsu unutmadım ama malum bu şey 

olabiliyor. Dinamik bir süreç. Buyurun. 

 

Sicil Kurulu Başkanı Gürkan Eliçin 

Sayın Başkan, Sayın Yönetim, değerli üyeler, tekrar huzurunuzdayım, fazla vaktinizi 

almayacağım, çok teşekkür ediyorum yapıcı eleştiri ve önerileriniz için İbrahim Bey, bizim 

tüzüğümüzün 120’nci maddesi, yanıt vermemize engel oluyor, çünkü yanıt verirsek, reddedilmiş 

olacaklar, oysa biz onları reddetmiyoruz. Tekrar başvuru yapmalarının da önünü açmak adına. 

Belki tüzük değişikliğinde buna bir başka bir çözüm bulunabilir ama şu anda bizim bir yanıt 

yazmamız, sicil açısından en azından bir tüzük ihlaline neden olmuş olacak, artı o adayın da 

önünü kesme olasılığı, illa keser demiyorum ama kesme olasılığı çıkarabilecek. Bundan dolayı 

böyle bir yanıt, nezaketen, Galatasaray nezaketi içinde kalarak yapamıyoruz. Bunu açıklamak 

istedim, teşekkür ediyorum, bana bu fırsatı verdiğiniz için, sağ olun. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Evet, tüzüğün wordingi gerçekten reddolan, ret yiyen ve o kaşe vurulduktan sonra, sicil 

kurulunun elini kolunu bağlıyor, ama belki bir daha önceki bir tüzük taslağında, bir bekleme 

listesi oluşturulup, yani bu sene başvurunuzu şu nedenle kabul edemedik ama nezaketen bir o 

bekleme listesi mantığıyla gidilebilir ama bu da tüzük değişikliğinde ele alacağımız konulardan 

biri olmalı diye düşünüyorum. Sayın Ayhan Yeğinsu.  

 

Ayhan Yeğinsu 

4840 Ayhan Yeğinsu, değerli Galatasaraylılar, hepinizi saygı ve sevgiyle selamlıyorum. Şimdi 

bugün son dakikada bir konuşmak mecburiyetinde kaldım, çünkü her zamanki gibi algı 

yönetimini çok iyi idare eden iyi de hatip olan, gayet de güzel birtakım şeyleri anlatan Sayın Sicil 

Başkanını dinledik. Masal. Niye masal? Onu ben size anlatayım. Değerli Galatasaraylılar, bakın 

bu üyelik konusunu değiştiremezsiniz. Üyelik konusundaki işte tüzüğü değiştireceğiz, şunu, bunu 

yapamazsınız. Çünkü Galatasarayda bir yapı var. Bu yapıya parmak basmadığınız müddetçe 

bunu yapamazsınız. Çok fazla zamanınızı almamak için bir şey okuyacağım size, bir şey 

okuyacağım size, artık oradan sizler çıkartın ne olduğunu? 

Galatasaray bir spor kulübü değildir. Gerçek Galatasaray, lisedir, lise. Şimdi bizlerin zamanında 

bildiği peşmergelerden başlayıp, sonra kafatasçılar olan, şimdi de liseciler olarak addedilen bu 

grup, kendi elindeki birtakım kuvvetleri, kuvvetleri vermemek için bu konuda, hiçbir zaman 

gerekeni yapmaz. Zaten Sayın Sicil Başkanı da bir laf arasında söyledi. Dedi ki, bu kolay değişecek 

bir şey değildir. DNA’sını bozarsınız dedi. Alakası yok. Galatasaray Spor Kulübünden 

bahsediyoruz. Bu kadar net. Bu çok daha derin bir konu. Çok daha derin bir konu, gidilecek daha 
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çok noktalar var. Bu yapıda kimler var, kimler yok, bunları da irdelemek ve bunun da üzerine 

gitmek mümkün. Ama bunun üzerine gitmediğiniz müddetçe de bu konuyu çözemezsiniz. 

Saygılar sunuyorum. İyi akşamlar. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 

Sayın Ayhan Yeğinsu toplantılarımız hani uzuyor diye şikâyet ediyoruz ama siz, ben kürsü 

dokunulmazlığı anlamında tabii ki şey yapabiliriz, fakat üslubunuzun çok ayrıştırıcı olduğunu da 

söylemek zorundayım. Ki ben, beni tanıyorsunuz, hiçbir gruba, evet mektepliyim, bundan da 

gurur duyuyorum ama burada mektep dürtüsü ile hareket ettiğimi kimse iddia edemez. 

Camianın bütün bileşenlerine de eşit mesafede olduğumu düşünüyorum. Tabii bu benim fikrim, 

farklı algısı olan olabilir. Eğer konuşma talebi varsa, ama zannetmiyorum. Tamam. Çünkü bir söz 

hakkı doğdu. Ben özellikle tarihsel tüzüklerle ilgili bir çalışma yapıyorum. Yani şu anda da elimin 

altında ama toplantı uzadı. Bizim şu andaki tüzüğümüz, 10’uncu tüzüğün bir varyantı olan, yani 

sınırlı sayıda maddesi değişti. 11’inci tüzük ve bu tüzüklerde malumunuz ilk tüzüğümüz 1925 

yılında şey yapılmıştır, basılı hale gelmiştir, yazılı hale gelmiştir. Ondan itibaren üyelik 

maddesinin evrimi konusunda bir çalışmam var, onu da zaman içinde, tabii ki şey yapacağım, 

sunacağım. Öncelikler nelerdi ama şunu söylemek zorundayım. Yani geçmişte her yıl 1000, 

2000, 3000, 5000 üye alan kulüplerin de dün isim vermeyeyim ama süper ligde şampiyon olmuş 

kulüplerin Divan heyetleriyle Bursaspor Sayın Divan Başkanının davetlisi olarak Bursa’daydık, 

yani bendeniz ve Başkan yardımcıları, genelde iki ayda bir yemek yiyoruz, yani kulüpler arasında 

böyle akil insanların bir en azından bir kanal olmak anlamında, samimiyetle söyleyeyim, şunu 

ifade ettiler. Geçmişte biz, bizde %3 olan kontenjanı biz onlarda da 2 kulübü, isim vermiyorum, 

tüzüğünde, %5’ti. Tüzükleri karşılıklı çünkü, tüzük teatisinde bulunduk. Tüzüklerimizi birbirimize 

gönderdik. O %5’i kaldırdığımıza pişman olduk. Tekrar tüzük tadilatı ile o senelik vecibelerini 

yerine getirmiş, kaydı açık üyelerin veya genel kurula katılma hakkı olan üyelerin, %5’inden fazla 

almamak konusunda, tekrar tüzük tadilatına gitmeyi düşündüklerini ifade ettiler. 

Bizdeki %3, onlarda %5’miş, ben de bizim kulübümüzün tüzüğü mümkün mertebe sağlıklıdır 

ama, burada wordinginden dolayı, zaman içinde farklı uygulamalara yol açmıştır. Elbirliği ile 

bunu giderebiliriz. Yani ama burada üyeliğin tarihsel evrimini de ve kurucu iradenin de, kurucu 

babaların da koymuş olduklarına dikkat etmek ve bu yapıyı bozmamak koşuluyla. (uzaktan 

konuşuluyor..)  

Peki, bu konuda sizin önünüze, önümüzdeki dönemde Kulüp Divan kurulunun, Divan Başkanlık 

heyetinin, Sicil Kurulunun ve Yönetimden de bu konularda tecrübeli, daha önce tüzük tadil 

komisyonlarında bulunmuş, üyelerimizin katkılarıyla bir taslak metin gelecek ve bunun üzerinde 

önce Divanda, sonra üye bilgilendirme toplantılarında detaylı olarak tartışacağız ve bu yıl 

çıkmadan, yani 1 Hazirana dönmeden, yeni üyelik başvuru dönemi başlamadan, bu konuyu 

finalize edebileceğimizi düşünüyorum ama bu sadece bizim Başkanlık Divanı ve Divan üyeleri 

olarak yapabileceğimiz bir olay değil sonuçta, bir 11 bin küsur kişilik ve %10 ile toplanan, en az 

1200 kişi ile toplanıp 800 kişi ile karar verecek olan bir genel kuruldan, bir hazirundan 

bahsediyoruz, kolay değil ama Galatasaray sağduyusu ve uzlaşma kültürü ile bunu aşabiliriz diye 

düşünüyorum. Bugünkü toplantıyı kapatıyorum, sağlıcakla kalın. Pardon özür dilerim, yönetim 

adına, ikinci Başkanımız Sayın Metin Öztürk katkıda bulunacak. 
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Kulüp İkinci Başkanı Metin Öztürk 

Kalanlara teşekkür ediyoruz, zaten kayıtta, kayıtta olduğu için de herkes takip ediyor. Aykutalp 

Başkanımız çok hassastır, dikkat eder ama biz en son toplantıda herhangi bir cevap vermemiştik, 

belki ona istinaden söylediniz. Olsun. Evet, belki de saatin geç olmasıyla alakalı. Şimdi burada 

genel değerlendirmeleri, bundan sonraki Divanlarda, Başkanımız, ekibimizin lideri, Sayın Dursun 

Aydın Özbek yapacaktır zaten, çünkü artık Galatasaray YouTube kanalında olduğu için, 

Başkanımız zaten 24 saati Galatasarayla geçiyor. Bunların notlarını alıp gerekli cevapları 

verecektir. Ben daha çok teknik iki tane konuda bilgi vermek isterim. Bir tanesi tüzük konusu, 

Aykutalp Başkanım da çok iyi biliyor, bundan önceki tüzük komitelerinin en uzun çalışanlarında 

ben 3 yıl rahmetli Başkanımız ile beraber 3 yıl çalıştım. Kendisinin zaten Kulübümüze katkılarını 

da daha sonra gördük, Florya’nın kazandırılması dahil, kendisini de rahmetle anıyoruz. Tüzük o 

3 yılda da gördük ki, çok kolay değişecek bir konu değil. Ama gerek Divan Başkanımız bahsetti, 

gerek bundan önceki genel kurulda Dursun Özbek Başkanımız bahsetti. Tüzüğün sorumluluğu 

Divanda, Divan bunun hazırlıklarını yapacaktır. Aykutalp Başkanımız bir kapalı oturumdan 

bahsetti. Sonra bunlar kulüp yönetimine gelecektir. Kulüp yönetimi de bununla ilgili bir tüzük 

genel kurulu yapacaktır ve tüzük genel kurulunda da yapılacak değişiklerden sonra yol 

alınacaktır. Sicil Başkanımız Sayın Gürkan Eliçin, Galatasaray Lisemizde yapılan bir Divan 

toplantısında da dile getirilmişti. Kendisi burada en çok şikâyeti alan kişi, aynı zamanda en çok 

şikayet eden kişi. Ben ama şahsen kendi adıma söyleyeyim, son iki, üç dönemdir, özellikle üye 

çocuklarıyla ilgili mutlak adalet sağlanamıyor olsa bile, en yakın adalet sağlanıyor, en azından 

üyelerin kulübe devamlılığı, genel kurula devamlılığı bir kriter alınıyor, bildiğim kadarıyla, o 

üyenin çocuğunun kaçıncı başvurusu olduğu dikkate alınıyor. Bu dar bir havuzdan yapılacak en 

efektif çalışma yapılabiliyor. Ben hem Gürkan Başkanıma, hem Aykutalp Başkanıma bu konuda 

sanırım beraber istişare edip bir şey yapacaklar. Yönetime de düşen ne varsa yaparız. Şimdi 

çimlerimizle ilgili bir konu var, o bahsediliyor. Biliyorsunuz bir fikstür var. O fikstürde mesela ilk 

yıl hep maçlarımızı dışarıda oynamıştık. İkinci dönemde içeride oynamıştık. Bu sene de tersi 

oldu. Fikstüre göre, neredeyse hep evde oynuyoruz, dışarı çıkmıyoruz. Bir sonraki bölümde de 

hep dışarıda olacağız. Bu yoğun fikstür, tabii ki çimlerimizi etkiliyor ama en önemli problem, 

mimari yapı, çünkü kapalıya göre yapılmış, dünyada birkaç stadın daha böyle problemi var. 365 

gün güneş almayan alanlar var sahamızda, maalesef bunun için bir, bildiğiniz gibi bir suni 

ışıklandırma yapılıyor, tabii o teknolojiler,12 sene önce alınmış ve eski, biz yenisini aldık ve 

montajı başladı. Dolayısıyla önümüzdeki süreçte, bu da çözülmüş olacak, yani bugün bir telefon 

alıyorsunuz, 6 ay sonra yenisi çıkıyor, bu çimle ilgili teknolojiler de aynen bu şekilde, bundan 

sonra en kısa zamanda bunun da etkisini göreceksiniz. En önemli sıkıntıyı Mustafa Cengiz 

Başkanımız döneminde yaşamıştık, yine o dönem böyle bir yoğun tempolu dönemdi, ama bilin 

ki, Mustafa Cengiz Başkanımız da, ondan sonraki Burak Elmas Başkanımız da, Dursun Aydın 

Özbek Başkanımız da hep Galatasaray için çalıştılar, ellerinden geleni yaptılar, stadımızın bir 

mimari problemi var, çimle ilgili. Ama biz bunu yeni teknoloji ile en efektif hale getireceğiz. Beni 

dinlediğiniz için teşekkür ediyorum. 

 

Divan Kurulu Başkanı Aykutalp Derkan 
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Değerli hazirun, ikinci Başkanımız Sayın Metin Öztürk’e son derece derli toplu ve çok da 

taraftarımızın da, üyelerin de merak ettiği, özellikle bu çim konusundaki çok komprime, 

açıklaması için ben özellikle teşekkür etmek isterim. Değerli hazirun, saat 16.54, Divan 

Kurulumuzun Kasım ayı oturumunu kapatıyorum. Aralık ayı için gündem, burada yapacağız, 

gündem ve gün size detaylı olarak bildirilecek. Belli mali raporların enflasyon muhasebesi 

dolayısıyla, gelmesinde bir şey var, 3 aylıklar, sportif a.ş.’lerde henüz yayınlanmadı, onunla ilgili 

bilahare sizi bilgilendireceğiz, hoş çakalınız, iyi ve sağlıklı günler diliyoruz.  
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